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§ 102 
 
Sammanträdets öppnande 
 
Ordföranden förklarar landstingsfullmäktiges sammanträde öppnat och hälsar samtliga 
välkomna. 
 
 
§ 103 
 
Upprop av ledamöter 
 
Upprop företas av de för valkretsarna i länet utsedda fullmäktigeledamöterna och de till 
tjänstgöring inkallade ersättarna. 
 
 
§ 104 
 
Kungörelse av landstingsfullmäktiges sammanträde 
 
Anmäls att fullmäktiges ordförande den 8 juni 2004 utfärdat kungörelse i enlighet med 
arbetsordning för landstingsfullmäktige. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Till protokollet antecknas att kungörelse skett i laga ordning. 
 
 
§ 105 
 
Interpellation från Finn Cromberger (fp) om folkhälsoplanen (Jll 595/2004) 
 
Finn Cromberger hade till ordföranden i beredningen för folkhälsa, livsmiljö och kultur 
lämnat en interpellation med följande lydelse: 
 
”Landstingsfullmäktige fattade beslut om Folkhälsoplanen för Jämtlands län 2004-2010, vid sitt 
sammanträde den 16-17 februari 2004, § 39. 
 
Av protokollet framgår, efter debatt, votering och beslut att fullmäktige beslutat om en viss 
prioritering mellan de 11 nationella målområdena samt ett beslut om barn och ungdomars hälsa 
inom övriga målområden. 
 
Detta beslut bör enligt min mening synliggöras i den Folkhälsoplan som sedan trycks upp och 
distribueras till dem som skall arbeta och leva efter den. Länets plan borde ange just det som 
fullmäktige uttryckt skall gälla nämligen i första hand 
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• målområde 1 (Delaktighet och inflytande i samhället) 
• målområde 4 (Ökad hälsa i arbetslivet) 
• målområde 6 (En mer hälsofrämjande hälso-och sjukvård) 
• målområde 7 (Gott skydd mot smittspridning) i enlighet med vårdens ansvar 
• målområde 11 (Minskat bruk av tobak och alkohol) 
• barn och ungdomars hälsa inom övriga målområden. 

 
I den nyligen tryckta versionen av Folkhälsoplanen finns inte en gnutta av fullmäktiges vilje-
yttring/beslut nämnt. 
 
Varför denna nonchalans mot landstingsfullmäktiges beslut? Fullmäktiges beslut skall följas och 
synliggöras i texter som har anknytning till besluten. 
 
Det har nämnts att fullmäktige framöver skall erbjudas ett seminarium om målområde 9 (Ökad 
fysiska aktivitet) och målområde 10 (Goda matvanor och säkra livsmedel) vilket i och för sig är bra 
och några mål som jag yrkade på i debatten. Men ur demokratisk synpunkt anser jag det vara fel. 
Beredningen  bör istället först synliggöra de mål som fullmäktige beslutat om, alltså några ur 
målområdena 1, 4, 6, 7, eller 11. 
 
Jag önskar svar på varför inte fullmäktiges beslut följs av beredningen.” 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Interpellationen får ställas. 
 
 
§ 106 
 
Interpellation från Finn Cromberger (fp) om remisser (Jll 596/2004) 
 
Finn Cromberger hade till landstingsstyrelsens ordförande lämnat en interpellation med 
följande lydelse: 
 
”Vid två tillfällen denna mandatperiod har jag tagit upp frågan hur remisser behandlas inom 
sjukvården i länet. En gång som interpellation och en gång som motion. Bägge gångerna har frågan 
behandlats välvilligt och positiva svar har givits. 
 
Motionen behandlades med snabbhet av landstingets politiska organ och ett positivt beslut togs 
efter blott ett halvårs handläggning i juni 2003, § 119. 
 
Där fick landstingsstyrelsen i uppdrag att dels göra en översyn av informationen kring 
remisshanteringen, dels om utformningen av gemensamma rutiner inom vården (av remisser). 
 
En så snabb politisk handläggning visar med vilket ansvar den politiska ledningen ser på frågan. Ett 
berömvärt ledarskap ! 
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12 månader har nu gått sedan motionen antogs och jag vill nu få veta vad som hänt.  
 
Vem har fått uppdraget? Är översynen påbörjad eller kanske redan klar? Om inte, när blir den klar?   
Hur har man tänkt att informationen kring remisshanteringen skall inplanteras i organisationen? 
Finns det idag gemensamma rutiner för hur remisser skall hanteras i Jämtlands läns landsting? 
 
Har landstingsstyrelsen fullgjort det uppdrag som den fick av fullmäktige den 18 juni 2003 ? 
Om inte,varför?” 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Interpellationen får ställas. 
 
 
§ 107 
 
Interpellation från Kerstin Weimer om landstingets korttidsvård (Jll 990/2004) 
 
Kerstin Weimer hade till landstingsstyrelsens ordförande lämnat en interpellation med 
följande lydelse: 
 
”Det pågående Karolinaprojektet har lämnat ifrån sig ett antal rapporter. I dokumentet ”Hög 
tillgänglighet” från 2004-04-06 står att läsa på sid. 14: ”Länssjukvården stödjer närvården när det 
gäller konsultation med hjälp av telemedicin, specialisterna finns i länet för att möta patienternas 
behov. Dessutom bör en förskjutning av korttidsplatser till specialistvården diskuteras/planeras. Den 
planeringen ska baseras på var det ger bäst vårdkvalitet och anpassas efter patientens behov. Naturligtvis 
ska ekonomiska konsekvenser som effektivare resursanvändning också tas med”. 
 
Under fullmäktigedagen 2004-04-20 efterlyste undertecknad tillgång till det underlag som 
fokusgruppen ”Hög tillgänglighet” baserat sina synpunkter på. I därpå följande inriktnings-
dokument ”Att skifta perspektiv” från 2004-05-07 finns sedan ingenting att läsa om landstingets 
korttidsvård och dess framtida inriktning eller placering. Detta ger intrycket att ett konkret beslut i 
denna fråga inte kommer att inrymmas i de inriktningsbeslut som ska tas under fullmäktige i juni 
2004.  
 
Detta är olyckligt mot bakgrund av att korttidsvården alltför länge saknat en klar definition och 
inriktning baserad på medicinska mål och ekonomisk analys. I detta vakuum har exempelvis 
korttidsplatserna i Sveg genomgått en långsam, kontinuerlig minskning i antal utan att föregås av 
något väl underbyggt beslut. Dagens fyra platser kan knappast motivera en meningsfull vårdform 
med personalresurser för dygnsvård. Situationen är ohållbar och skapar osäkerhet hos befolkningen. 
För personalen innebär denna brist på långsiktiga inriktningsmål en destruktiv arbetsmiljö. 
 
Jag ställer därför följande frågor: 
 
• När får vi som politiker ta del av det underlag, i form av mål och ekonomisk analys, som 

fokusgruppen ”Hög tillgänglighet” baserat sina synpunkter på? 
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• Om det skulle visa sig att ett fullvärdigt underlag saknas, när är det då möjligt att exempelvis 
med hjälp av en utredare leverera ett kvalificerat underlag för att kunna fatta ett efterlängtat och 
realistiskt beslut om landstingets framtida former för korttidsvård /dygnsvård inom närvården?” 

 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Interpellationen får ställas. 
 
 
§ 108 
 
Interpellation från Owen Laws (mp) om hjälp till kvinnliga missbrukare (Jll 624/2004) 
 
Owen Laws hade till landstingsstyrelsens ordförande lämnat en interpellation med följande lydelse: 
 
”Den 28 maj inkom en fråga till landstingspartierna genom politiker-forumet på landstingets 
hemsida. 
 
Frågan lydde i sin helhet: 
 
”Rubrik: Ingen hjälp till kvinnliga missbrukare 
  
Fråga: Jag låg för två månader sen på TNE, på avgiftningen. Jag har ingen bostad och kände 
att jag inte hade något att komma ut till. Jag ville få fortsatt vård på FBH tills jag skulle få 
komma till Behandlingshem. Men när jag varit där i 8 dagar var jag tvungen att gå. Mina 
vänner som var där, alla män, fick komma till 2:an eller öppna. Men inte jag, pga att jag är 
kvinna. Varför får inte kvinnor någon hjälp efter TNE och avgiftning? Varför kastas vi ut på 
gatan? Jag vet fler som blivit behandlade på detta sätt. Är inte vi lika viktiga?” 
 
Det är viktigt att frågeställarens frågor behandlas seriöst. Det är viktigt att kvinnor och män 
behandlas likvärdigt och ges samma möjligheter i sina kontakter med landstinget. 
 
Eftersom frågorna lämnades in redan den 28 maj kan man vänta sig att en utredning har tillsats. 
Till fullmäktige är det inte orimligt att den ska kunna ge svar. 
 

- På vilket sätt utreds frågorna? 
- Är detta en isolerad företeelse, eller finns det något som tyder på att kvinnor ofta får sämre 

hjälp än män efter behandling på TNE (tillnykterhetsenheten) och avgiftning? 
- Är det så att kvinnor inte bereds samma möjligheter som män att få vård på FBH (Frösö 

behandlingshem)? 
- Finns det rutiner för att tillgodose att kvinnor och män får likvärdig vård?” 

 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Interpellationen får ställas. 
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§ 109 
 
Fråga från Kerstin Weimer (fp) om tillgången till dövtolkar (Jll 9/2004) 
 
Kerstin Weimer hade till landstingsstyrelsens ordförande lämnat en fråga med följande lydelse: 
 
”Vid ett flertal gånger under det senaste året har funktionshindrades delaktighet i samhällslivet 
uppmärksammats och diskuterats i landstingets fullmäktigeförsamling. Senast gällde det en 
revidering av landstingets handikapplan. För människor som är döva och hörselskadade blir behovet 
av tolk en förutsättning för att kunna förstå vad som sker i omvärlden. Utifrån faktum att det råder 
brist på dövtolkar i hela Sverige vill jag ställa följande fråga: 
 
• Hur ser tillgången på dövtolkar ut i vårt län för att ge döva och hörselskadade människor 

tillgänglighet och full delaktighet i samhällslivet?” 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Frågan får ställas. 
 
 
§ 110 
 
Fråga från Börje Frisk (fp) om samverkan över länsgränser (Jll 9/2004) 
 
Börje Frisk hade lämnat en fråga med följande lydelse: 
 
”I november 2001 motionerade undertecknad och Kerstin Weimer om att Jämtlands läns landsting 
borde söka samarbetspartners över länsgränserna inom hälso- och sjukvårdsområdet. 
 
Denna motion bifölls av fullmäktige i februari 2003. 
 
Samverkan finns även upptagen i Karolinautredningen. 
 
Jag frågar hur långt landstinget har kommit i detta arbete?” 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Frågan får ställas. 
 
 
§ 111 
 
Fråga från Finn Cromberger (fp) om Designcentrum i Åre (Jll 9/2004) 
 
Finn Cromberger hade till landstingsstyrelsens ordförande lämnat en fråga med följande lydelse: 
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”Vid februarisammanträdet och aprilsammanträdet beslutades respektive diskuterades denna 
företeelse. Det framgick att designcentrat i avvaktan på att Åre gamla brandstation skulle 
iordningsställas är inhyst i ett ”starthus” om ca 25 kvm, det s k ”Lillvistet”, ritat av Anders 
Landström och Thomas Sandell. 
 
Nu säger ryktet att  Åre Designcentrum är stängt och inte ens Åreborna vet vad som hänt. 
Vet landstingsrådet vad som hänt ? 
 
Vidare säger ryktet att den planerade flytten till Åre gamla brandstation är tveksam, då husets 
beskaffenheter är så undermåliga att mycket kostnadskrävande reparationer måste till. Gäller  
fattade beslut eller blir det kanske inte någon flytt till brandstationen?” 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Frågan får ställas. 
 
 
§ 112 
 
Fråga från Finn Cromberger (fp) om ridhus vid Torsta (Jll 9/2004) 
 
Finn Cromberger hade till landstingsstyrelsens ordförande lämnat en fråga med följande lydelse: 
 
”Jag har i lokalpressen sett att landstinget planerar en hästanläggning vid Torsta som är 
dimensionerad för 30-talet hästar och som består av en 30 x 65 meter stor ridhall, läktare, stall, 
omklädningsrum, undervisningslokaler, personalutrymmen och servering. Takhöjden är som mest 
tio meter. En stor investering för landstinget. Placeringen av ridhuset ger samordningsvinster står 
det, samt ökar skolans attraktionskraft, vilket skulle kunna innebära fler elever. Artikeln slutar med 
ett påpekande att landstinget ännu inte beslutat att bygga ett ridhus i Torsta. 
 
Mina frågor är: 

 
1. Är ett byggande av ridhus en verksamhetsangelägenhet eller ett beslut som fattas av oss 

politiker? (Inte bara över investeringsbudget). 
 
2. Hur påverkar detta det initiativ om friskola med hästanknytning som en person från Dille 

planerar att starta? 
 
3. Arbetar eller kommer landstinget att arbeta för att samverka med den privata entreprenören för 

den konkurrerande hästfriskolan? 
 
4. Har Du någon uppfattning om hur stor investeringen för landstinget är ?” 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Frågan får ställas. 
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§ 113 
 
Fråga från Börje Frisk (fp) om rekrytering av sjukvårdspersonal från andra länder (Jll 9/2004) 
 
Börje Frisk hade lämnat en fråga med följande lydelse: 
 
”Vid flera fullmäktigesammanträden under de senaste åren har jag tagit upp frågan om rekrytering 
av sjukvårdspersonal till Jämtlands läns landsting från andra länder. 
 
Jag frågar hur långt landstinget har kommit i detta arbete?” 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Frågan får ställas. 
 
 
§ 114 
 
Remiss av inkomna motioner m m 
 
1. Motion från Kerstin Weimer, Börje Frisk och Finn Cromberger (samtliga fp) om 
ambulansverksamhet på entreprenad (Jll 578/2004) 
 
Fullmäktige beslutar att motionen överlämnas till vård- och rehabiliteringsberedningen för 
beredning och skall behandlas vid fullmäktiges sammanträde i november 2004. 
 
2. Fullmäktige uppdrog 2004-02-17 till demokrati- och länsutvecklingsberedningen att bereda en 
motion från Åke Durre och Åke Westerlind (sjp) om fullmäktiges sammanträdeslokaler. 
(Jll 32/2003). Motionen skulle behandlas i fullmäktige i juni 2004. Beredningen har därefter begärt 
att få komplettera ärendet med ekonomiska beräkningar. 
 
Fullmäktige beslutar att motionen skall behandlas vid fullmäktiges sammanträde i oktober 2004. 
 
 
§ 115 
 
Meddelanden 
 
Länsstyrelsens beslut att till ny ledamot i landstingsfullmäktige utse Jonny Springe (s) för Maj-Lis 
Larsson som avsagt sig uppdraget. Någon ny ersättare kunde inte utses. 
 
Länsrättens dom över av Åke Westerlind och Åke Durre överklagat fullmäktigebeslut att ej utse 
Rickard Lif till ersättare i beredningen för demokrati- och länsutveckling. Länsrätten avslår 
överklagandet. 
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§ 116 
 
Ajournering 
 
Fullmäktige ajournerar sig kl 9.15 för att åter sammanträda den 17 juni kl 8.00. 
 
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 
 
Under temat ”Befolkningens hälsa 2003 och vad man tycker om landstingets hälso- och sjukvård” 
redovisas: 
 
• Resultat från enkäten Liv och hälsa i Norrland 2003 
• Landstingets patientenkät 2003 
• Resultat från befolkningsenkäten 
• Befolkningsförändring och prognos för Jämtlands befolkning 
• Patientnämnden: Antal ärenden och kontaktorsaker 
 
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 
 
17 juni 2004 
 
§ 117 
 
Upprop 
 
Upprop företas av de för valkretsarna i länet utsedda fullmäktigeledamöterna och de till tjänstgöring 
inkallade ersättarna. 
 
 
§ 118 
 
Kvalitetspris  
 
Björn Sandal (s) föreslår att landstinget inrättar ett kvalitetspris. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Uppdrag till landstingsdirektören  och demokrati- och länsutvecklingsberedningen att utarbeta 
förslag till statuter för ett kvalitetspris inom landstinget. 
 
 
 
 
 
 
 



Jämtlands läns landsting 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGE 

 Sammanträdesprotokoll 11 (58) 

 2004-06-16--17   
 

 
 

 

Justerandes sign 
 

  Utdragsbestyrkande 

 
 

§ 119 
 
Landstingsstyrelsens rapport 
 
1. Primärvårdschefen redovisar arbetet med att bemöta problemet med telefontillgängligheten inom 
primärvården. 
 
2. Landstingsstyrelsens ordförande informerar om att Norrlandstingens samverkansnämnd  har 
beslutat föreslå norrlandstingen att bilda Regionförbundet för norrlandslänen som från 2005 skall 
ersätta Norrlandstingens samverkansnämnd. Regionförbundet skall ha hand om regionssjukvården, 
utbildning och forskning samt folkhälsa. Förbundsordningen kommer att ersätta samverkans-
avtalen. Förslaget kommer att behandlas av fullmäktige i oktober. 
 
3. Personaldelegationens ordförande informerar om kommande arbete med kompetensutveckling, 
nya arbeten och pensionsavgångar för övertaliga inom landstinget samt ekonomiska konsekvenser 
som ett resultat av Karolina-utredningen.  
 
 
§ 120 
 
Beredningarnas och revisorernas dialog med fullmäktige 
 
Demokrati- och länsutvecklingsberedningen 
 
1. Håkan Hising informerar om Jämtland-Härjedalen Turism. 
 
2. Björn Sandal (s) yrkar att demokrati- och länsutecklingsberedningen får mer tid för arbetet med 
att revidera landstingets miljöpolicy. 
 
PROPOSITION 
 
Ordföranden ställer proposition på Björn Sandals yrkande och finner yrkandet antget. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Revidering av landstingets miljöpolicy skall behandlas vid fullmäktiges sammanträde i februari 
2005. 
 
3. Björn Sandal (s) yrkar att demokrati- och länsutvecklingsberedningen får uppdraget att arbeta 
fram en länets trafikvision tillsammans med andra länsaktörer. 
 
PROPOSITION 
 
Ordföranden ställer proposition på Björn Sandals yrkande och finner yrkandet antaget. 
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LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Uppdrag till demokrati- och länsutvecklingsberedningen att arbeta fram en trafikvision för länet 
tillsammans med andra länsaktörer.   
 
Vård- och rehabiliteringsberedningen 
 
• Beredningen planerar ett studiebesök i Strömsund och Gäddede för att träffa medborgare och 

verksamhet i området 
• Beredningen har haft en temadag om läkemedel där Apoteksbolaget och läkemedelskommittén 

medverkade 
• En arbetsgrupp inom beredningen utarbetar ett remissvar över Äldreutredningen 
 
Ekonomiberedningen 
 
Landstingsdirektören har fått i uppdrag att senast den 13 september 2004 redovisa de ekonomiska 
konsekvenserna av föreslagna åtgärder inom Karolinaprojektet utifrån de budgetförutsättningar som 
gäller inför 2005 och de ekonomiska målen för 2006-2007 inom följande områden: 
 
• Utbildningsinsatser 
• Processorientering 
• Prioriteringsrådet 
• Närvården 
• Specialistvården 
• Översyn av administration, stöd och service 
• Koncernstab Ekonomi 
• Koncernsstab Personal 
• Koncernstab Information 
• Koncerntstab regional utveckling 
• Sekretariat 
• Folkhögskolor 
• Gemensamt styr- och uppföljningssystem 
 
Revisorerna 
 
Revisorerna har till landstingsstyrelsen lämnat en rapport angående introduktion av nyanställda, 
rehabilitering av sjukskrivna samt avslut av anställda inom länssjukvården. Rapporten skall 
behandlas av landstingsstyrelsen den 26 augusti 2004. 
 
Strukturberedningen 
 
• Beredningen har gjort ett besök i  Jönköping och på Sahlgrenska sjukhuset i Göteborg för att  

studera  kvalitetsutvecklingsarbete 
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Beredningen för folkhälsa, livsmiljö och kultur 
 
Harriet Svaleryd yrkar att beredningen får i uppdrag att arbeta fram en policy för bildkonst. 
 
PROPOSITION 
 
Ordföranden ställer proposition på Harriet Svaleryds yrkande och finner yrkandet antaget. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Uppdrag till beredningen för folkhälsa, livsmiljö och kultur att arbeta fram en policy för bildkonst 
som skall behandlas av fullmäktige i februari 2005. 
 
 
§ 121 
 
Allmänhetens frågestund 
 
Nina Fållbäck-Svenson (v), Robert Uitto (s) och Thomas Andersson (c) besvarar fråga från 
Eivor Nordman, Frösön. 
 
Maidie Wiklund (s) och Nina Fållbäck-Svenson (v) besvarar fråga från Krister Rubensson, 
Hörselskadades Riksförbund. 
 
 
§ 122 
 
Mid Sweden Office 
 
Francisca Herodes informerar om Mid Sweden Office, som är Jämtlands läns landstings region-
kontor i Bryssel i samarbete med Landstinget Västernorrland,  Mitthögskolan samt Kommun-
förbunden i Jämtland och Västernorrland. 
 
 
§ 123 
 
Svar på interpellation från Finn Cromberger (fp) om folkhälsoplanen (Jll 595/2004) 
 
Harriet Svaleryd (s) besvarar den av Finn Cromberger inlämnade och under § 105 antecknade 
interpellationen och anför följande: 
 
”Arbetet med folkhälsoplanen har bedrivits i partnerskap mellan landstinget, kommunförbundet, 
försäkringskassan, arbetslivsinstitutet, länsarbetsnämnden, idrottsförbundet och näringslivet inom 
ramen för projektet Hälsosam länsutveckling. Inför landstingsfullmäktiges beslut bereddes ärendet 
av beredningen för folkhälsa, livsmiljö och kultur. 
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Som framgår av interpellationen beslutade fullmäktige i februari 2004 att anta planen, att 
landstinget för sin del inledningsvis skulle prioritera vissa målområden samt barns och ungdomars 
hälsa inom övriga målområden. Fullmäktige beslutade också att insatser och åtgärder konkretiseras 
inom Karolina-projektet och i Landstingsplan 2005. Här betonades att befolkningsperspektivet, de 
stora skillnaderna i hälsa samt samverkan och medinflytande särskilt skulle beaktas. 
 
Inför tryckningen av folkhälsoplanen diskuterades hur landstingets prioriteringar skulle synliggöras  
- det handlar om en länsplan och inte enbart en landstingsplan - och samtidigt hålla planen aktuell 
under planperioden, som sträcker sig över åren 2004-2010. Man kan ju inte utesluta att nuvarande 
prioriteringar förändras om några år. Resultatet blev att göra ett insticksblad till folkhälsoplanen 
med information om fullmäktiges beslut. 
 
Efter tryckningen av landstingsplanen blev den omgående utlagd på landstingets hemsida. 
Beklagligtvis dröjde det en vecka innan insticksbladet lades ut på hemsidan i anslutning till planen. 
Det handlar alltså inte om nonchalans mot landstingsfullmäktiges beslut! 
Det tema om folkhälsa som har nämnts kommer att genomföras först nästa år enligt den planering 
av fullmäktiges sammanträden som gäller för närvarande. Temat kommer att anpassas till full-
mäktiges beslut om folkhälsoplanen.” 
 
Finn Cromberger yttrar sig. 
 
 
§ 124 
 
Svar på interpellation från Finn Cromberger (fp) om remisser (Jll 596/2004) 
 
Nina Fållbäck-Svenson (v) besvarar den av Finn Cromberger inlämnade och under §  106 
antecknade interpellationen och anför följande: 
 
”Finn Cromberger ställer frågor om vad som hänt med en motion om översyn av information kring 
remisshanteringen inom vården och om utformningen av gemensamma rutiner inom vården när 
det gäller remisser. 
 
Frågan om remisshantering har också uppmärksammats genom en motion i ungdomstinget, som 
beretts av beredningen för vård och rehabilitering. Beredningen hänvisar till en pågående översyn. 
Socialstyrelsen har riktat viss kritik mot länssjukvården med anledning av bristande remiss-
hantering. Frågan har alltså fått mycket uppmärksamhet, varför en översyn är välbehövlig. Det är av 
största vikt, inte minst av patientsäkerhetsskäl, att rutiner kring remisshantering fungerar väl. 
 
Länssjukvården har fått uppdrag att i samråd med övriga förvaltningar inom hälso- och sjukvården 
verkställa denna översyn. Detta arbete pågår fortfarande. Inriktningen är för närvarande att 
översynen ska redovisas för landstingsstyrelsen vid augustisammanträdet. Om inte hela uppdraget 
har slutförts vid denna tidpunkt ska styrelsen delges en grundlig lägesrapport vid detta tillfälle.” 
 
Finn Cromberger och Lars-Olof Eliasson yttrar sig. 
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§ 125 
 
Svar på interpellation från Kerstin Weimer (fp) om landstingets korttidsvård (Jll 590/2004) 
 
Maidie Wiklund (s) besvarar den av Kerstin Weimer inlämnade och under § 107 antecknade 
interpellationen och anför följande: 
 
”Utöver interpellantens citat från rapporten ”Hög tillgänglighet” anförs också i rapporten att ”även i 
Härjedalen finns korttidsplatser. Utnyttjandet av desamma är inte tillfredsställande vilket ger en 
högre kostnad än om man skulle bedriva verksamheten vid Östersunds sjukhus - samma gäller som 
för korttidsplatserna i Strömsund. Konsekvenserna av en förändrad verksamhet måste analyseras 
djupare”. 
 
För Strömsunds del redovisas följande: ”När det gäller korttidsplatserna finns det flera aspekter att 
ta hänsyn till. Ekonomiskt och resursmässigt är det mer effektivt för närvården att låta 
specialistvården bedriva omvårdnad även av korttidskaraktär - samtidigt som det får effekter för 
ambulansen vilket medför en kostnadsökning på specialistsidan. Omfattningen av detta är inte helt 
klarlagd och bör studeras närmare för Strömsunds del”. 
 
Som interpellanten framhåller omnämns inte korttidsvården inom närvården i det inriktnings-
dokument som lämnats till landstingsfullmäktige. 
 
Landstingsdirektören har, efter beslut i ekonomiberedningen, lämnat uppdrag till primärvårds-
chefen att fortsätta det arbete som hittills skett inom ramen för Karolina-projektet när det gäller 
närvårdens struktur och vilken verksamhet som ska bedrivas. Uppdraget genomförs tillsammans 
med kommunerna. Uppdraget ska redovisas senast den 13 september 2004 som ett underlag till 
Landstingsplan 2005-2007. Ekonomiska konsekvenser och arbetsmiljökonsekvenser av de åtgärder 
som kommer att föreslås som en följd av bl a detta uppdrag ska, enligt ekonomiberedningens beslut, 
redovisas särskilt. 
 
Jag förutsätter att korttidsvården inom närvården behandlas inom ramen för detta uppdrag. Det 
innebär, som svar på interpellationen, att fullmäktige kan fatta beslut i denna fråga i samband med 
ställningstagande till Landstingsplan 2005-2007 i slutet av november månad.” 
 
Kerstin Weimer och Lars-Olof Eliasson yttrar sig. 
 
 
§ 126 
 
Svar på interpellation från Owen Laws (mp) om hjälp till kvinnliga missbrukare (Jll 62472004) 
 
Björn Sandal (s) besvarar den av Owen Laws inlämnade och under § 108 antecknade interpella-
tionen och anför följande: 
 
”Owen Laws ställer frågor, utifrån en fråga i landstingets politikerforum, om hjälp och stöd till 
kvinnliga missbrukare. 
 



Jämtlands läns landsting 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGE 

 Sammanträdesprotokoll 16 (58) 

 2004-06-16--17   
 

 
 

 

Justerandes sign 
 

  Utdragsbestyrkande 

 
 

Inledningsvis finns det anledning att beskriva ansvarsfördelningen mellan staten, landstinget och 
kommunerna inom missbruksvården. 
 
FRÖSÖ LVM-hem (nytt namn fr o m 1 jan 2003, tidigare Frösö Behandlingshem) är en av 
Sveriges 14 LVM-institutioner. Huvudman är sedan 1994 Statens Institutionsstyrelse med 
huvudkontor i Stockholm. FRÖSÖ LVM-hems  huvuduppdrag är tvångsvård för vuxna 
missbrukare (LVM: Lagen om vård av missbrukare i vissa fall) och i institutionens målgrupp ingår 
uttalat våldsbenägna och svårt psykiskt störda män. Kvinnliga  missbrukare från närregionen som 
omhändertas för tvångsvård tas emot för avgiftning och överförs sedan till LVM-institutioner som 
har särskilda resurser för vård av kvinnor. Antalet LVM-platser vid FRÖSÖ LVM-hem är 19 
uppdelade på tre avdelningar.  
 
Behov av tvångsvård utreds av socialtjänsten, beslutas av länsrätten och kan pågå maximalt 6 
månader. Syftet med tvångsvården är att bryta ett destruktivt missbruk och motivera till fortsatt 
vård i frivilliga former. 
 
Sedan 1991 finns länets tillnyktrings- och avgiftningsenhet – TNE placerad på FRÖSÖ LVM-hem. 
TNE drivs på entreprenad utifrån ett avtal där länets kommuner och landstinget betalar hälften var 
av kostnaderna. Avtalet bygger på att vård och behandling av missbrukare är ett delat ansvar mellan 
kommun och landsting där landstinget ansvarar för den medicinska vården. TNE har 6 platser och 
är integrerad med institutionens intagningsavdelning. 
 
Vården på TNE är – till skillnad från LVM-vården – helt frivillig. Män och kvinnor tas emot på 
lika villkor. Beläggningen motsvarar väl antalet platser; det totala antalet vårddygn är relativt jämnt 
över tid – t o m med en viss ökning under 2003. Antalet personer har dock minskat under en 
femårsperiod. Anledning till att antalet vårddygn ändå är konstant bedöms vara att antalet 
komplicerade – och därigenom längre - avgiftningar har ökat. Andelen kvinnor som avgiftats har 
också ökat över tid och speciellt under 2003. 
 
Följande rutiner gäller vid intagning/inskrivning: en person som kommer till TNE behöver oftast 
först en tillnyktring. En tillnyktring pågår under en tid som understiger ett dygn. Om behov av 
avgiftning sedan föreligger sker läkarbedömning inför inskrivning enligt hälso- och sjukvårdslagen. 
När det medicinska behovet av avgiftning inte längre finns skrivs patienten ut.  Fram till detta är 
kostnaderna för den enskilde täckta med det avtal som finns för TNE. 
 
Ibland finns önskemål om att någon person ska få stanna ytterligare några dagar – kanske i 
avvaktan/väntan på att behandling i öppenvård eller på något frivilligt behandlingshem. 
Socialtjänsten för den enskilde personen tar då ta ställning till om personen är berättigad till bistånd 
till en frivillig behandling vid institutionen enligt socialtjänstlagen. Om socialtjänsten beviljar 
biståndet och om institutionen har lediga platser utifrån huvuduppdraget (alltså de 19 LVM-
platserna) är detta möjligt.   
 
FRÖSÖ LVM-hems huvudsakliga målgrupp är manliga missbrukare. Kunskap och beprövad 
erfarenhet visar att behandling uppvisar bättre resultat om behandling av män och kvinnor 
separeras.  
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Vid beviljande av ev frivilliga behandlingsvistelser för kvinnor har inte institutionen resurser att 
bidra till en fullgod behandling – utom ibland för några dagar om det redan finns en planering 
tillsammans med socialtjänsten.  
 
Ovanstående beskrivning visar komplexiteten i missbruksvården. Landstingets ansvar är i detta 
sammanhang begränsat till delfinansiering av tillnyktrings- och avgiftningsenheten vid FRÖSÖ 
LVM-hem.  
 
Jag varken kan eller vill kommentera enskilda patientärenden. Ledningen för institutionen uppger – 
bl a utifrån erfarenheterna från TNE där andelen kvinnor ökat – att tillgången till behandlings-
hemsplatser för kvinnor i länet inte är tillräcklig. Missbruket i samhället ökar totalt, medan 
insatsmöjligheterna inte sällan minskar p g a samhällets ekonomi. Jag bedömer det som mycket 
viktigt att alla samhällsaktörer utifrån sina olika ansvarsområden samarbetar för att möta det ökande 
missbruket och konstaterar vidare att detta ökande behov för kvinnor behöver särskild upp-
märksamhet.”  
 
Owen Laws och Nina Fållbäck-Svenson yttrar sig. 
 
 
§ 127 
 
Svar på fråga från Kerstin Weimer (fp) om tillgången till dövtolkar (Jll 9/2004) 
 
Maidie Wiklund (s) besvarar den av Kerstin Weimer inlämnade och under § 109 antecknade frågan 
och anför följande: 
 
”Kerstin Weimer ställer en fråga om tillgången till dövtolkar i länet. 
 
Så här ser det ut i Jämtlands län: 
 
• För grupperna barndomsdöva och dövblinda finns i dagsläget två heltidstjänster som 

teckenspråks- /dövblindtolkar inrättade vid landstingets tolkcentral. Båda är tillsatta på 100%. 
Det finns inga vakanta tjänster. 

• Dessa brukare har teckenspråket som sitt första språk. 
• För grupperna vuxendöva och hörselskadade finns likaledes två heltidstjänster tillsatta med 

vuxendövtolkar som också behärskar kommunikation genom tecken som stöd (TSS) till talad 
svenska. Vuxendövtolkarna skriver på en dator det som sägs och brukaren kan läsa texten på 
skärmen. Det finns inga vakanta tjänster. 

• Dessa brukare har tidigare hört men allteftersom förlorat sin hörsel. Svenskan är deras första 
språk.  

 
Brukarna beställer tolk via tolkcentralen. Tolkarna själva arbetar med att samordna uppdragen, en 
arbetsuppgift som i andra landsting utförs av en speciell tolksamordnare. Att samordna innebär att 
fördela inkomna uppdrag till respektive tolk så att beställningarna blir utförda av rätt tolk på rätt 
plats vid rätt tidpunkt. 
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När beställningarna krockar, dvs fler beställningar ligger på samma tidpunkt, tar tolkcentralen hjälp 
av arvodestolkar som anställs per timme för olika uppdrag. 14 arvodestolkar finns i dag antecknade 
på en lista, från Särna i söder till Piteå i norr.  
 
Därutöver har Norrlandstingens tolkchefer genomfört en gemensam upphandling av privata 
tolkfirmor. Dessa anlitas vid behov, men är ett dyrare alternativ än arvodestolkarna. 
 
Landstingets tolkcentral hör till landets minsta. Ca hälften av tolkcentralens budget utgörs av 
statsbidrag. 
 
En markant ökning av inkomna beställningar från gruppen vuxendöva och hörselskadade har 
inneburit att delårsbokslutet visar på ett prognostiserat underskott för verksamheten. Detta har i sin 
tur medfört att en prioriteringsordning har införts samtidigt som enskilda och brukarråd 
informerats om rådande läge.” 
 
Kerstin Weimer yttrar sig. 
 
 
§ 128 
 
Svar på fråga från Börje Frisk (fp) om samverkan över länsgränser (Jll 9/2004) 
 
Maidie Wiklund (s) besvarar den av Börje Frisk inlämnade och under § 110 antecknade frågan och 
anför följande: 
 
”I inriktningsdokumentet för Landstingspaln 2005 markeras behovet av samverkan med andra 
sjukhus. Med krympande ekonomiska resurser och en fortgående medicinsk utveckling är denna 
inriktning självklar. Landstingsstyrelsen har i sitt yttrande över inriktningsdokumentet preciserat att 
denna inriktning inte bara ska gälla norrlandstingen utan också landet i övrigt och Norge. 
 
Konkret har samarbetet i Norrland nyligen tagit ett steg framåt genom samverkansnämndens 
rekommendation att de fyra norrlandstingen från 2005 tar ett gemensamt ansvar för den 
högspecialiserade vården i den norra regionen. Enligt rekommendationen, som landstingen ska 
behandla under hösten 2004, bildas ett kommunalförbund från 2005 för detta ändamål. 
 
I övrigt har främst kontakter tagits på förvaltningsnivå med Landstinget Västernorrland, hittills 
utan konkreta resultat.” 
 
Börje Frisk yttrar sig. 
 
 
§ 129 
 
Svar på fråga från Finn Cromberger (fp) om Åre Designcentrum (Jll 9/2004) 
 
Robert Uitto (s) besvarar den av Finn Cromberger inlämnade och under § 111 antecknade frågan 
och anför följande: 
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”Åre Designcentrum har hållit öppet och visat invigningsutställningen om VM 54 alla dagar i veckan 
till och med den 2 maj, som av många betraktades som en ”säsongavslutning” i Åre. Därefter stängdes 
huset under en period för rivning av utställning, installation av toalett och minikök, samt byggande av 
ny utställning, som invigs i samband med äventyrsveckan i Åre den 28 juni.  
 
Den nya utställningen visar några designprocesser, från idé till färdig produkt. Under Äventyrsveckan 
hålls huset öppet varje dag, under resten av sommaren, till och med vecka 34, tre dagar i veckan. 
Under hösten kommer öppethållandet att utökas igen. 
 
Den gamla brandstationen projekteras av Årehus AB för inflyttning i slutet av hösten. De ombygg-
nationer som krävs är inte större än för andra industrifastigheter som anpassas till annan verksamhet 
och bekostas av entreprenören. Vidare frågor angående detta kan besvaras av Årehus AB.  Det har 
funnits förslag från andra entreprenörer som har erbjudit Åre Designcenter plats i nybyggnationer, 
men parterna har efter noga övervägande beslutat stå fast vid den ursprungliga planeringen.”  
 
Finn Cromberger yttrar sig. 

 
§ 130 
 
Svar på fråga från Finn Cromberger (fp) om ridhus vid Torsta (Jll 9/2004) 
 
Mona Nyberg (s) besvarar den av Finn Cromberger inlämande och under § 112 antecknade frågan 
och anför följande: 
 
”Frågan om en hästanläggning vid Naturbruksgymnasiet har nu pågått i flera år och det finns en 
omfattande dokumentation kring nybyggnation av utbildningslokaler. 
 
Syftet är att säkerställa en långsiktig lösning när det gäller lokaler för hästutbildningen. 
 
För närvarande finns 64 elever på skolans hästinriktning. Under de senaste åren har det totala 
antalet elever, som valt hästinriktning pendlat mellan 60 – 70 elever. 
 
Idag hyr man lokaler av Johan Eriksson i Dille och eleverna transporteras mellan skolan och Dille. 
 
Fråga 1. Beslut i frågan kommer att tas av landstingsstyrelsen. 
 
Fråga 2. När det gäller friskolan är inriktningen islandshästar och Åsbygden har rid och kör-
utbildning. Men det som kan komma att påverka bägge skolorna är det minskande antalet 16-
åringar i länet och landet, som kommer att få genomslag från 2008. 
 
Fråga 3. Förutom att bygga i egen regi finns det ytterligare 3 förslag och det är Ås ridskola, 
Dillebolagen AB och Östersund – Frösö ridklubb. Det är dom 4 alternativen som vi ska ta ställning 
till. Så hur och med vilka samarbetet kommer att ske är svårt att besvara i dag. 
 
Fråga 4. Kostnaden för att bygga vid skolan är beräknat till 27 miljoner. Dessa pengar finns inte 
avsatta i investeringsbudgeten utan ska täckas av den elevkostnad som kommunerna betalar. 
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Den samverkansgrupp som finns mellan kommunförbundet och landstinget kommer i höst att få 
ett underlag som visar på elevkostnad för de olika förslagen och ska då förhoppningsvis kunna avge 
ett yttrande i denna fråga.” 
 
Finn Cromberger yttrar sig.  
 
 
§ 131 
 
Svar på fråga från Börje Frisk (fp) om rekrytering av sjukvårdspersonal från andra länder 
(Jll 9/2004)        
 
Robert Uitto (s) besvarar den av Börje Frisk inlämnade och under § 113 antecknade frågan och 
anför följande: 
 
”Landstinget är positivt till att öka mångfalden bland våra medarbetare. Vi är därför positiva till att 
öka antalet utlandsfödda medarbetare – vår andel är just nu lägst i landet. 
 
När det gäller utlandsrekrytering har vi under de senaste åren prioriterat det norrlandsgemensamma 
samarbetet med Kalmena AB för att rekrytera läkare från Polen. Just nu har vi inom ramen för det 
samarbetet nio polska läkare i länet, som skrivit på kontrakt att jobba åt Jämtlands läns landsting i 
tre år. I dagarna kommer den tionde. Erfarenheterna hittills är genomgående positiva även om vi 
kan konstatera att de utländska läkarna kräver större handledningsinsatser än vi planerade. 
 
Inom tandvården har vi de senaste två åren haft fyra utlandsfödda tandläkare som arbetat oss. 
Tyvärr är nu endast en kvar i länet. Under hösten kommer folktandvården att utvärdera varför vi 
inte lyckats behålla de tre som lämnat oss. En erfarenhet är att läkarna kräver mycket handledning 
och att just handledningsmöjligheterna är en viktig framgångsfaktor. 
 
Vi har också aktivt försökt hjälpa de uzbeker som finns inom Strömsunds kommun till att få stanna 
kvar och arbeta i länet – dessvärre hittills utan framgång. De svenska bestämmelserna för personal 
födda utanför EU-området gör att det tar lång tid innan man kan anställas inom svensk sjukvård. 
Omvänt medför utvidgningen av medlemsländer inom EU att sjukvårdspersonal från de nya EU-
länderna nu lättare kan komma till Sverige och Jämtland för att arbeta.  
 
Tillsammans med länsarbetsnämnden har vi bedrivit ett aspirantprogram för invandrare med 
akademisk vårdutbildning från sina hemländer. Utbildningen var mycket framgångsrik och 
huvuddelen av deltagarna har nu arbete inom landstinget. Just nu undersöks tillsammans med 
länsarbetsnämnden förutsättningarna att starta ytterligare en grupp. 
 
Vi kan märka ett ökande intresse från utlandet för att arbeta som läkare i Sverige. Vi kommer därför 
att fortsätta arbetet med rekrytering från utlandet – i samarbete med Arbetsförmedlingen Utland 
och andra partners. Den kritiska framgångsfaktorn är dock än så länge hur vi tar emot de utländska 
läkare som kommer till vårt län, att vi har nödvändiga resurser för handledning och att vi kan hjälpa 
till med arbete för medflyttande familjemedlem. 
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Jag vill dock påminna om den avvägning som vi alltid bör göra vid rekrytering av utländska 
akademiker – många gånger handlar det om att vi riskerar att ”dränera” dessa länder på för dem 
viktig arbetskraft!” 
 
Börje Frisk yttrar sig. 
 
 
§ 132 
 
Delårsbokslut 2004-04-30 samt prognos 2004-12-31 (Jll 547/2004) 
 
ÄRENDEBESKRIVNING 
 
Delårsbokslut 
 
Delårsbokslutet per april år 2004 visar på ett resultat om +5,8 mkr. Resultatet samma tid före-
gående år var +20,2 mkr. Beloppet för ankomstregistrerade fakturor uppgår till 13 mkr (2003-04-
30: 23,2 mkr). I den mån fakturorna inte avser förskott (periodiseringar) eller investeringar skulle 
denna kostnad ha belastat periodens resultat. Den totala kostnaden för pensioner till och med april 
är 46,6 mkr. 

Prognos   
 
Prognosen per 2004-12-31 pekar på ett resultat om -35,6 mkr. Det budgeterade resultatet är 16 
mkr. Jämfört med budgeterat resultat för året ligger prognosen 51,6 mkr lägre. Förvaltningarna 
prognostiserar sammanlagt ett underskott om 15,4 mkr medan finansieringen (skatter, statsbidrag 
och finansnettot) ligger 36,3 mkr lägre än budget.  

Med anledning av prognostiserat underskott har förvaltningarna lämnat underlag till åtgärdsplaner 
för att reducera kostnaderna under resterande delen av året. I kapitel 1.4.1 återfinns landstings-
direktörens förslag till åtgärder för att nå en ekonomi i balans. 

I ärendet ingår förslag till fastställande av tilläggsanslag och omdisponering i bilaga. 
 
LANDSTINGSSTYRELSENS  FÖRSLAG 
 
1. Delårsbokslut per 2004-04-30 och prognos per 2004-12-31 godkännes med undantag av 

åtgärdsplanen 1.4.1 vad avser punkterna 2 och 3 under rubriken länssjukvården och justering av 
tandvårds taxan under rubriken folktandvården. 

 
2. Förslag till åtgärdsplaner enligt kap 1.4.1 godkännes med undantag av åtgärdsplanen vad avser 

punkterna 2 och 3 under rubriken länssjukvården och justering av tandvårdstaxan under 
rubriken folktandvården. 

  
3. Förslag till tilläggsanslag och omdisponeringar enligt bilaga godkännes. 
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Länssjukvården 
1. Godkänna redovisade åtgärder med anledning av beslutat underskott från 2003 på 5,5 mkr 
(avsnitt 1.2 i kompletterande ärende delårsbokslut.) 
2. Godkänna ny åtgärdsplan enligt avsnitt 1.3.1 i kompletterande ärende delårsbokslut. 
3. Bevilja tillläggsanslag för bland annat speciellt kostnadskrävande patienter om 13,7 mkr. 
4. Göra en översyn av regelverket för ”valmöjlighet i vården” avseende väntetider.                 
 
Primärvården 
5. Förvaltningens redovisning hur överskottet från 2003 ska användas godkännes.  

  
Folktandvården 
6. Förvaltningens redovisning i delårsbokslutet hur överskottet från 2003 ska användas godkännes.     
5. Justering av tandvårdstaxan enligt redovisat förslag i kompletterande ärende delårsbokslut  
    godkännes . 
 
Emefté 
7.  Förvaltningens redovisning hur överskottet från 2003 ska användas godkännes. 
 
Landstingets kansli 
8. Förvaltningens redovisning hur överskottet från 2003 ska användas godkännes. 
 
Revisorer 
9.  Förvaltningens redovisning hur överskottet från 2003 ska användas godkännes. 
 
Komplettering till delårsbokslutet: 
 
Vi gör inga medicinska bedömningar kring behandliningar av åldersförändringar i gula fläcken, 
utan förutsätter att den medicinska professionen prioriterar utifrån bl a SBU:s rekommendationer. 
 
YRKANDEN 
 
Maidie Wiklund (s) yrkar: 
 
1. Justeringen av tandvårdstaxan under punkten 1.4.1 (återremitterat i styrelsen § 82, beslutat av 
styrelsen § 99 under punkten 5 folktandvården, förslaget redovisat i kompletterande ärende 
delårsbokslut) bifalls med undantag av bastandvård och förebyggande åtgärder som ej tillåts höjas. 
 
2. Uppdrag ges  till landstingsstyrelsen att se över övriga delar av tandvårdstaxan och återkomma till 
fullmäktige i november med förslag. 
 
3. Avsnittet Folktandvården 2.2, avsnitt 2 (i kompletterande ärende delårsbokslut) ersätts med:  
 
”Problematiken kring prisutvecklingen föranleder krav på att våra tandläkare kontrollerar 
prissättning och vad som ingår i arbetet, för att val av billigaste produkt ska ske vid jämförbar 
kvalitet”. 
 
4. Ny punkt under länssjukvården: 
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”Med följande justeringar förutsätts att länssjukvården redovisar nollresultat i förhållande till 
budget”. 
 
Thomas Andersson (c) yrkar att länssjukvården redovisar hur man följer Riksdagens prioriterings-
beslut och vilka konsekvenser detta medför. 
 
Jan-Olof Dahlin (mp) yrkar  
 
1. Avslag på punkt 1, § 99, under Länssjukvården. 
 
2. Reduktion av elektiv allmän- , ortopedisk- och ögonkirurgi inklusive översyn av 
indikationsgränser genomförs ej (3,2 mkr) 
 
3. Förlängd sommar- och julneddragning vid Remonthagen genomförs ej (0,3 mkr) 
 
4. Samgående avd 411 och avd 211 genomförs ej (0,6 mkr) 
 
5. De ospecificerade rationaliseringar/verksamhetsreduceringar om 6,0 mkr som tas upp i avsnitt 
1.3.1 genomförs ej utan särskilt beslut i landstingsstyrelsen efter att åtgärderna konkretiserats. 
 
6. Någon rivning av del av svinhuset i Trättgärde genomförs ej (0,4 mkr). Om behov finns får det 
behandlas i budget för 2005 med den beskrivning av hela fastigheten och dessa framtida 
användning. 
 
Lars-Olof Eliasson (kd) yrkar ändring i punkt 4 för länssjukvården. Punkten får följande lydelse: 
”Göra en översyn av regelverket för ”valmöjlighet i vården” avseende prioriteringsregler.” 
 
Finn Cromberger (fp) yrkar  
 
1. Ändring under ortopediska hjälpmedel: Egenavgiften för skor, barn ska vara 300 kronor och för 
skor, vuxna 1 200 kronor. 
 
2. Som punkt 3: ”Uppdrag till styrelsen att omfördela 13,7 mkr från landstingets övriga 
verksamheter, dock ej primärvård, för täckande av länssjukvårdens kostnader för bl a speciellt 
kostnadsrkävande patienter inom riks- och regionvård. 
 
3. Avslag på punkt 4. 
 
Jan-Olof Andersson (m) yrkar bifall till punkterna 3 och 5 samt avslag på punkterna 1, 2 och 4 i 
styrelsens beslut § 99. 
 
Nina Fållbäck-Svenson (v) yrkar under ortopediska hjälpmedel att höjningen för barnskor utgår. 
 
Robert Uitto (s) yrkar bifall till landstingsstyrelsens förslag, till Thomas Anderssons yrkande och 
till Nina Fållbäck-Svensons yrkande. 
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PROPOSITION 
 
Ordföranden ställer proposition på Maidie Wiklunds yrkande nr 1 och 2 och finner yrkandena 
antagna. 
 
Ordföranden ställer proposition på Maidie Wiklunds yrkande nr 3 och finner yrkandet antaget. 
 
Ordföranden ställer proposition på Nina Fållbäck-Svensons yrkande och finner yrkandet antaget. 
 
Ordföranden ställer proposition på Jan-Olof Dahlins yrkande nr 2 och finner yrkandet avslaget 
 
Ordföranden ställer proposition på Jan-Olof Dahlins yrkande nr 3 och finner yrkandet avslaget. 
 
Ordföranden ställer proposition på Jan-Olof Dahlins yrkande nr 4 och finner yrkandet avslaget. 
 
Ordföranden ställer proposition på Jan-Olof Dahlins yrkande nr 5 och finner yrkandet avslaget. 
 
Ordföranden ställer proposition på Jan-Olof Dahlins yrkande nr 6 och finner yrkandet avslaget. 
 
Ordföranden ställer proposition på Jan-Olof Dahlins yrkande nr 1 och finner yrkandet avslaget. 
 
Ordföranden ställer proposition på Lars-Olof Eliassons yrkande och finner yrkandet avslaget. 
 
Ordföranden ställer proposition på Finn Crombergers yrkande nr 1 och finner yrkandet avslaget. 
 
Ordföranden ställer proposition på Finn Crombergers yrkande nr 2 och finner yrkandet avslaget. 
 
Ordföranden ställer proposition på Finn Crombergers yrkande nr 3 och finner yrkandet avslaget. 
 
Ordföranden ställer proposition på landstingsstyrelsens förslag i punkterna 1, 2 och 4 under § 99 
och Jan-Olof Anderssons yrkande av avslå dessa punkter och finner landstingsstyrelsens förslag 
antaget. 
 
Ordföranden ställer proposition på landstingsstyrelsens förslag i övrigt och finner förslaget antaget. 
 
Ordföranden ställer proposition på Maidie Wiklunds yrkande nr 4 och finner yrkandet antaget. 
 
Ordföranden ställer proposition på Thomas Anderssons yrkande och finner detta antaget. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Enligt landstingsstyrelsens beslut med nedanstående ändringar:  
 
1. Tandvårdstaxan justeras enligt förslag med undntag av bastandvård och förebyggande åtgärder.  
 
2. Uppdrag till landstingsstyrelsen att se över delar av tandvårdstaxan och återkomma till 
fullmäktige i november med förslag. 
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3. Avsnittet folktandvården 2.2 avsnitt 2 i kompletterande ärende delårsbokslut skall ha följande 
lydelse: 
 
”Problematiken kring prisutvecklingen föranleder krav på att våra tandläkare kontrollerar 
prissättning och vad som ingår i arbetet, för att val av billigaste produkt ska ske vid jämförbar 
kvalitet”. 
 
4. Ny punkt (2) under länssjukvården : 
 
”Med följande justeringar förutsätts att länssjukvården redovisar nollresultat i förhållande till 
budget”. 
 
Länssjukvården skall redovisa hur man följer Riksdagens prioriteringsbeslut och vilka konsekvenser 
detta medför. 
 
RESERVATIONER 
 
Mot beslutet reserverar sig Jan-Olof Dahlin, Owen Laws och Bodil Sihm (samtliga mp), Finn 
Cromberger, Börje Frisk och Kerstin Weimer (samtliga fp), Lars-Olof Eliasson och Margareta 
Persson (båda kd) samt Jan-Olof Andersson, Torbjörn Junhov, Annelie Bengtsson, Birgitta 
Fransson och Anna-Britt Bromée (samtliga m) till förmån för egna yrkanden. 
 
 
§ 133 
 
Att skifta perspektiv - inriktningsdokument för Landstingsplan 2005 - 2007 (Jll 672/2003) 
 
ÄRENDEBESKRIVNING 
 
Landstingsfullmäktige beslutade den 17 februari 2004, § 41, att fastställa en ”Verksamhetsplan för 
strukturberedningens fortsatta arbete”. 
 
Strukturberedningen fick uppdrag att ge särskilda grupper uppdrag att utarbeta genomförande-
planer för processorientering, väl avvägda prioriteringsgrunder, hög tillgänglighet, bl a genom en 
översyn av primärvårdsstrukturen, antalet folktandvårdskliniker och folkhögskolor samt för de 
satsningar som är nödvändiga för att utveckla medarbetarskap och ledarskap inom landstinget. 
Dessa grupper redovisade sina uppdrag i början av april månad. Landstingsfullmäktiges permanenta 
beredningar m fl har deltagit i dialog och på så så sätt haft god insyn i hur arbetet i de olika 
grupperna utvecklats. 
 
Gruppernas underlag har sammanvägts av landstingsdirektören till ett samlat dokument som 
föreslås dels utgöra inriktningsdokument för ekonomiberedningens uppdrag att utarbeta ett förslag 
till Landstingsplan 2005-2007, dels vara grunden för strukturberedningens fortsatta uppdrag som 
styrgrupp för Karolina-projektet. 
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Det sammanvägda dokumentet, med benämningen ”Att skifta perspektiv - inriktningsdokument 
för Landstingsplan 2005-2007”, innehåller bl a mål på kort och mellanlång sikt, förslag till ett antal 
omedelbara åtgärder med anledning av den förväntade ekonomiska situationen, ett 10-tal uppdrag 
inom olika områden samt ett förslag till ny organisation av landstinget. 
 
Det antecknas att ekonomiberedningen och strukturberedningen vid en gemensam överläggning går 
igenom landstingsdirektörens förslag. 
 
EKONOMIBEREDNINGENS OCH STRUKTURBEREDNINGENS FÖRSLAG 
 
1. Upprättat förslag till inriktningsdokument för Landstingsplan 2005-2007 ”Att skifta perspektiv” 
fastställs som inriktning för ekonomiberedningens uppdrag att utarbeta förslag till Landstingsplan 
2005-2007 
 
2. Inriktningsdokumentet fastställs också som en genomförandeplan för strukturberedningens 
fortsatta uppdrag som styrgrupp för Karolina-projektet 
 
3. Förslag till Landstingsplan 2005-2007 föreläggs landstingsfullmäktige i november 2004. 
 
LANDSTINGSSTYRELSENS YTTRANDE 
 
Beredningarnas förslag tillstyrks med följande ändringar: 
 
Sid 15 4.2.2 sista stycket skrivs enligt följande: vårdmöjligheter och därmed nya behov. 
 
Sid 15 4.2.2 tredje stycket. Meningen får tillägget: samt ger mervärde för brukaren. 
 
Sid 15 5 Framgångsfaktorer fjärde inskjutna meningen: besparingar ändras till kostnads-
minskningar. 
 
Sid 17 6.1 femte stycket tredje raden meningen som slutar med livsstil får tillägget: 
och övriga faktorer som påverkar hälsan. 
 
Sid 18 6.2 tredje styckets sista mening ändras  till: Meningsfulla arbetsuppgifter och glädje i arbetet, 
delaktighet och reellt inflytande liksom del i ekonomisk framgång t ex genom kompetensutveckling 
för landstinget ska vara ledstjärnor när personalmålen formuleras. 
 
Sid 21 7 femte stycket nerifrån  får följande lydelse:  
För att klara kravet på en ekonomi i balans och målet om god ekonomisk hushållning måste kravet 
på anställningsstopp ytterligare skärpas. Att nyanställa personal avviker då från det normala läget 
och måste alltid särskilt prövas av överordnad. Ansvaret för att det följs ligger på linjeorganisa-
tionen. För att förverkliga visionen kommer dock landstinget att också behöva rekrytera personal. 
En strategi ska därför utformas för hur landstingets framtida rekryteringsbehov ska tillgodoses. 
 
Sid 22 7.1 Ett nytt stycke in efter femte stycket: Förutom nämnda utbildningsprogram behövs 
kontinuerlig fortbildning inom olika yrkesområden. 
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Sid 25 Stycket under strecksatserna, efter sista meningen, tillägg: I enskilda patientärenden kan 
samråd ske med patientnämnden. 
 
I övrigt under 7.3 oförändrad skrivning fram till stycket ”Rådet ska bidra….” Det stycket ändras 
till: Rådet ska bidra till samverkan mellan politik och proffession liksom över gränserna för 
huvudmannaskap. I rådet ska ingå företrädare för vården från både landstinget och länets 
kommuner. 
 
Beredningen för vård och rehabilitering får tillsammans med etiska kommitten i uppdrag att 
utarbeta förslag till prioriteringsmodell. Modellen ska tydligt ange ansvarsfördelning mellan politik 
och proffession. 
 
Sid 29 8 Ordet utbildningspaket i andra stycket  ändras till utbildningsprogram.  
Ett nytt stycke läggs till: Förutom nämnda utbildningsprogram behövs kontinuerlig fortbildning 
inom olika yrkesområden. 
 
Sid 29 8.1 Meningen med kursiv stil förlängs med: samt ha ett reellt inflytande på den egna 
arbetssituationen. 
 
Sid 34 10.1.4 I konsekvens med tidigare skrivning under prioriteringar blir endast första meningen 
kvar här. 
 
Under rubriken Utveckling av specialistvården (den centraliserade vården):  
sidan 28 – ändring i stycke 
 
”Uppdraget innebär att redovisa förslag till hur verksamheten på kort sikt ska anpassas till de 
förutsättningar som gäller för budgetarbetet 2005 inom ramen för tillgängliga ekonomiska 
resurser.” 
 
”Med krympande resurser ligger det i allas intresse att vi tillvaratar alla möjligheter till samverkan 
med de övriga norrlandstingen och även landsöverskridande med Norge.” 
 
Under rubriken Mål:  sidan 16 – nytt stycke 
 
” Målen kommer att utvecklas vidare och beslut om målformuleringar och mått för att mäta 
måluppfyllelsen beslutas av landstingsfullmäktige i oktober/november 2004. När fullmäktige fattar 
beslut kommer också ekonomiska konsekvenser för de föreliggande förslagen finnas med. 
Ekonomiska konsekvenser av förslag till förändrad administration, utbildning av personal, 
investeringskostnader, inventariekostnader samt redovisning av en bedömning av personal-
bemanningen de kommande åren och andra för landstinget betydande kostnader skall redovisas för 
styrelse och fullmäktige under år 2004.” 
 
Under rubriken Aktiviteter:  sidan 21- ändring i stycke 
 
”Detta med avsikt att så mycket som möjligt av verksamheten ska samordnas i landstingets egna 
lokaler, alternativt avyttring av egna lokaler som, om behov finns, ersätts med hyrda lokaler.” 
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Under rubriken Utveckling av specialistvården        sidan 28 - ändring i stycke 
 
”Uppdraget är att se över verksamheten på sjukhuset i Östersund och möjligheten till samrodning 
med sjukhus i övriga Sverige och Norge” 
 
Ordet förändringsarbete ersätts med ordet förbättringsarbete. 
 
Under 7.5 Utveckling av den specialiserade vården. meningen som lyder: Uppdraget är att se över 
verksamheten på sjukhuset i Östersund och möjligheterna till samordning med sjukhus i övriga 
Norrland ändras till: Uppdraget är att se över verksamheten på sjukhuset i Östersund och 
möjligheterna till samordning med andra sjukhus både i Sverige och i Norge. 
 
YRKANDEN 
 
Harriet Jorderud (s) yrkar bifall till beredningarnas och styrelsens förslag samt följande ändringar 
och tillägg:  
 
Nuvarande situation 
1. Första styckets andra mening ändras till följande: 

 
Den utgör inriktningsdokument för landstingsplan 2005. 

 
2. Tredje stycket ändras till följande: 
 
Strukturberedningen har som en första uppgift formulerat ett projektdirektiv för det fortsatta 
arbetet. Översynen genomförs inom ramen för projektet ”Karolina – länken till framtiden”. 
Landstingsdirektören är projektledare och ansvarar inför strukturberedningen för att översynen 
genomförs enligt projektdirektivet. 
 
Vision 
3. 8:e stycket ändras till följande: 
 
orden ”och driftformer” tas bort i näst sista meningen. 
 
Sista styckets första mening ändras till: 
 
Alternativ och komplement till landstingets verksamhet finns på olika håll i vårt län vilket kan öka 
och stimulera utbudet. 

 
Syfte 
4.2.2 3:e stycket ändras till följande: 
 
4. Behovet har i denna plan definierats som det man far illa av att vara utan. Behov är således inte 
liktydigt med efterfrågan. 
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Mål 
5. 6.2    Medarbetarmål   tillägg efter tredje stycket enligt följande: 
 
En grundförutsättning för att lyckas med syftet att göra förbättringar för länets brukare, patienter 
och kunder är naturligtvis att våra anställda och ledare i organisationen är överens om vad som ska 
göras och hur samt att vi har god förmåga att använda och stimulera alla anställdas erfarenheter och 
idéer. 

 
Det kräver att vi systematiskt utvecklar såväl ledarskap som medarbetarskap. Syftet är att garantera 
våra anställda en hög nivå av inflytande över såväl den egna arbetssituationen som verksamheternas 
allmänna utveckling och kvalitetssäkringsarbete. Mot den bakgrunden öppnas för initiativ/för-
söksverksamheter med bl a självstyrande grupper. 
 
Det handlar om att inom arbetslag och arbetsplatser få ett ökat utrymme för utvecklingsarbete som 
gäller både den egna organisationen och ledarskapet. 
 
Aktiviteter 
6. 7.3  Prioriteringar  tidigare skrivning utgår i sin helhet och ändras enligt följande: 
 
För att nå de tidigare uppställda målen för prioriteringar krävs att ett prioriteringsråd omgående 
inrättas och att det fattas beslut om inriktningar för rådets verksamheter. Rådet består av 
verksamhetsföreträdare med varierande yrkeskompetens från landstinget och länets kommuner. 

 
Rådet ska huvudsakligen ha två uppgifter: 
 
- att driva den fortsatta utvecklingen och införandet av den gemensamma prioriteringsmodellen 
 
- att ge råd i enskilda prioriteringsärenden. 
 
Det är viktigt att prioriteringsarbetet sker i samverkan mellan politik och profession samt över 
huvudmannaskapsgränser. Prioriteringsrådet ska utgöra en motor och drivkraft för att 
vidareutveckla prioriteringsarbetet. 
 
Etiska kommittén får i uppdrag att, tillsammans med representanter från vård- pch 
rehabiliteringsberedningen samt prioriteringsrådet, arbeta fram förslag till en gemensam 
prioriteringsmodell. I sammanhanget är det viktigt att det skapas  arenor för medborgar- och 
brukardialog i prioriteringsfrågor. 
 
Prioriteringsrådets andra uppgift är att ge råd i enskilda prioriteringsärenden av principiell betydelse 
eller ärenden som verksamheten av andra skäl väljer att lyfta till rådet. I dessa frågor kan samråd ske 
med patientnämnden. För att undvika att rådet blir en allmän remissinstans för alla typer av frågor 
kring resursfördelning bör rätten att vända sig till rådet i enskilda prioriteringsärenden begränsas till 
landstingsdriektören. 
 
Ett särskilt uppdrag har lagts ut för att förbereda inrättandet av prioriteringsrådet med 
utgångspunkt från dessa riktlinjer. 
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7.  7.4           4:e stycket ändras enligt följande: 
 
Inom akutsjukvården finns bl a ambulans- och helikopterverksamhet. Ambulanssjukvårdens mål är 
att garantera alla invånare och besökare i länet en ambulansjukvård med hög kvalitet, inriktad på 
korta insatstider, förtroendefullt och värdigt bemötande och därtill en professionell vård och 
behandling. 
 
Ytterligare en dimension är telefontillgängligheten, där medborgarna upplever stora brister. 
Lösningarna liksom bemanning och demografi speglar olika resurs- och organisationssituationer. 
 
 
Organisation 

 
8. 10.1.3                 tidigare text utgår och ändras enligt följande: 
 
En särskild serviceenhet, SE, inrättas. 
 
Serviceenheten ansvarar för behovsstyrt, högkvalitativt stöd till produktionsorganisationen och 
processorganisationen. I enheten integreras alla funktioner som är av utpräglad stöd- och 
servicekaraktär. Dit hör exempelvis Emeftes nuvarande funktioner, landstingets kost- och 
cafeteriafunktioner, ekonomiservice (löpande redovisning, fakturahantering, kassafunktion mm), 
personalfunktioner, landstingshälsan,  arkivfunktion, informations/receptionsfunktion, IT-
funktion. 

 
Verksamheten inom serviceenheten ska processorienteras. 
 
Inriktningen är att serviceenheten ska vara en resultatenhet. Förutsättningar för detta kommer att 
analysras närmare då servicefunktioner inte ska betraktas som ”fria nyttigheter”. 
 
Innebörden är dessutom att uppgifter som ligger inom serviceenhetens ansvarsområde inte ska 
utföras inom övrig verksamhet i landstinget. 
 
9. 10.3               tidigare text utgår och ersätts med följande: 
 
Det är viktigt att säkerställa att landstingets verksamheter drivs så effektivt och med så hög kvalitet 
som möjligt. En metod är att jämföra sig med andra landsting och andra verksamheter. För att 
säkerställa en jämlik vård för alla är det viktigt 
att våra verksamheter är minst lika goda som alternativen. I arbetet med Karolina har intresse för 
olika driftformer visat sig. Redan idag har landstinget avtal med att flertal vårdgivare utanför 
landstinget, men det är inget självändamål att driva verksamhet i privat regi. 
 
Det viktiga i sammanhanget är att ta till vara den vilja till utveckling av verksamheterna som våra 
medarbetare har. Därför vill vi i den nya organisationen ge utrymme för försök med bl a 
självstyrande grupper  som ett led i att både utveckla den egna organisationen och att stimulera 
personalens medskaparkraft där deras tankar och idéer kan få ett större utrymme än idag. 
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Många av våra brukare efterfrågar alternativa behandlingsmetoder. I detta sammanhang är det 
viktigt att ta tillvara den forskning som leder till ökade inslag av komplementär medicin inom 
vården. Denna ska, liksom traditionell medicin, bygga på vetenskap och beprövad erfarenhet. 
 
När det gäller alternativa driftformer är detta politiska frågor som i varje enskilt fall ska avgöras av 
landstingsfullmäktige.  

                   
10. Allmän redaktionell ändring: byta ut ordet brukare till ”dem vi är till för”. 
 
Thomas Andersson (c) yrkar följande: 
 
Ändringsyrkanden: 
 
1. under rubriken 2 Vision:            sidan 9- ändring i stycke 
 
”Närvården kännetecknas av hög tillgänglighet, flexibilitet, kvalitet och trygghet. Närvården ser inte 
riktigt likadan ut på alla ställen i länet, men var du än bor får du kvalificerad hjälp. Det betyder att 
du kan möta olika lösningar i länet. En del yrkesgrupper kan ha jämfört med idag förändrade 
roller.” 
 
2.under rubriken 6.6 Ekonomiska mål: sidan 20 – ändring i stycke 
 
”De analyser som gjorts inom ramen för Karolinaprojetet visar att de nödvändiga 
resultatförbättringarna kan komma att ha ackumulerats till ca 200 mkr mot slutet av planperioden 
2005-2007 på grund av de försämrade planeringsförutsättningarna.” 
 
3. under rubriken 7.4 Hög tillgänglighet - utveckling av ett nytt närvårdskoncept 
 
sidan 25 - ändring i stycke 
 
” Den prognostiserade vikande befolkningsutvecklingen i stora delar av länet, utvecklingen mot en 
allt äldre befolkning och allt knappare ekonomiska resurser innebär att det är nödvändigt med 
förändringar inom hela hälso- och sjukvården i Jämtlands läns landsting som är hållbart ur ett 
längre perspektiv.” 
 
4. under rubriken 7.4.1 Närvårdskonceptet: sidan 26 – ändring i stycke 
 
”Underlaget är bland annat det arbetsmaterial som tjänstemän tagit fram inom ramen för 
Karolinaprojektet, primärvården och kommunerna. Detta arbetsmaterial har ännu inte varit föremål 
för någon politisk behandling. Vi vill med detta markera att vi inte tar ställning till dessa rapporter 
utan betraktar dem som arbetsmaterial i den fortsatta processen. I uppdraget ingår även att 
analysera och föra dialog med landstinget och kommunerna hur alternativa driftsformer kan 
beaktas, i denna del bör även dialog föras med de hälsocentraler som inkommit med ansökningar 
till landstinget om att få driva vården i alternativa former. Detta underlag tar fasta på hur man trots 
ett vikande befolkningsunderlag kan säkerställa närvård med hög tillgänglighet, kvalité och service 
till medborgarna. Uppdraget som genomförs tillsammans med kommunerna, innebär att redovisa 
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förslag till hur verksamheten inom ramen för tillgängliga ekonomiska resurser på kort sikt ska 
anpassas till de riktlinjer som gäller inför budgetarbetet för 2005.” 
 
 
 
5. under rubriken 10.3 Alternativa driftsformer: sidan 37- ändring i stycke 
 
”Det är inget självändamål att driva verksamheter i egen regi. Att driva verksamhet i privat regi kan 
ge den egna personalen i landstinget möjlighet att välja mellan fler arbetsgivare, konkurrensen ger 
goda möjligheter till effektiviseringar och nytänkande och kreativitet stimuleras. Samtidigt är det 
viktigt…” 
 
”Landstinget har också avtal med några privata vårdgivare.” 
 
Tilläggsyrkanden: 
 
6. under rubriken 4 Syfte: sidan 11 -  förslag till ny punkt 
 
Syftet med denna genomförandeplan för Karolinaprojektet är att vi tillsammans med kommunerna 
och andra partners ska förverkliga landstingets verksamhetsidé genom att: 
 
En punkt läggs till som lyder; ”utveckla närvården så att den har hög tillgänglighet, flexibilitet, 
kvalité och är trygg för medborgarna.” 
 
7. under rubriken 5 Framgångsfaktorer: sidan 15 – förslag till ny punkt 
 
Detta är de fokusområden vi identifierat 
 
”* Primärvården är basen i hälso- och sjukvården, därför är det viktigt att den är nära, har hög 
tillgänglighet, kvalité och att medborgarna känner sig trygga. Det förebyggande arbetet förutsätter 
också en väl utbyggd närvård.” 
 
* Medborgarens/patientens väg genom systemet… 
 
8. under rubriken 7.4.1 Närvårdskoncept:  sidan 26 – nytt stycke 
 
”Närvården förstärks genom att medlen till närsjukvården i Östersund i kapiteringsmodellen tas 
från länssjukvården i Jämtlands län. En förstärkt närvård i Östersund kommer ge en besparing i b la 
akutsjukvården. Närvården förstärks också genom att de medel som används inom närvården i 
kapiteringsmodellen ligger oförändrad vilket betyder att närvården i Berg, Bräcke, Härjedalen, 
Krokom, Ragunda, Strömsund och Åre totalt sett får en större ekonomisk ram som fördelas enligt 
kapiteringsmodellen. I och med att glesbygdsfaktorn ges en större vikt vid beräkningen av 
kapiteringsersättningen får närsjukvården i de yttre delarna av länet också en förstärkning.” 
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9. under rubriken 7.4.2 Rullande hälsocentraler: sidan 26- nytt stycke 
 
”Ett försök med mobil hälsocentral förutsätter att kostnaderna delas med andra intresserade och att 
landstingets andel blir rimlig med beaktande av det tuffa ekonomiska läge landstinget för 
närvarande har. Innan ett beslut i fullmäktige kan tas om försök med mobil hälsocentral kan startas 
ska underlag om kostnader för investering och drift av sådana enheter utomlands presenteras och en 
bedömning av sannolika kostnader för en mobil hälsocentral i länet göras. Vidare ska erfarenheter 
presenteras och sammanställas för styrelsen och landstingsfullmäktige från de länder som har mobil 
hälsocentral och en bedömning göras av om förhållandena i dessa länder är jämförbara med 
situationen i Jämtlands län innan politiska beslut kan fattas om ett försök med mobil hälsocentral”. 
 
Kerstin Weimer (fp) presenterar ett alternativt förslag (se bil) och yrkar följande ändringar och 
tillägg i syntesplanen version 0.500: 
 
”Landstingets hälso- och sjukvård ska organiseras utifrån en renodlad beställarorganisation där de av 
landstinget finansierade uppdragen är klart definierade för att utföras av den producent, landstingets 
anställda medarbetare eller privata vårdgivare, som garanterar högsta kvalitet till lägsta pris. Denna 
modell bidrar till kvalitetsökning bland vårdgivare genom en sund konkurrens mellan olika drift-
former och ger medborgaren ökad valfrihet. Modellen erbjuder konsumentmakt som får ekono-
miska följder rakt in i vänt-rummen och klinikerna. Då ges incitament för att upprätta en för-
troendefull relation med varje enskild patient och att följa dennes hela väg genom vårdkedjan. 
Samverkan med övriga aktörer i vårdkedjan blir därmed en självklar arbetsmetod. 
 
Denna text skall inarbetas i de stycken som föranleder en ändring utifrån ovanstående yrkande.” 
 
Lars-Olof Eliasson (kd) yrkar: 
 
1. Sid 9 under kap 2 Vision Stycket som börjar med :  ” Du upplever att länets samlade resurser   
   används för att utveckla…..”  avslutas med: Det innebär att länsutveckling och kultur skall ha en  
   viktig roll för att befrämja folkhälsan i länet.   
 
2 .Kap 5 Framgångsfaktorer  Sid 16 Tillägg till stycket som börjar med ”Det finns många lokala  
    Kvalitets- och förändringsprojekt……. Stycket avslutas med meningen :  Småskaliga  
    förändringsprojekt i verksamheterna skall uppmuntras. 
 
3.  6.2 Medarbetarmål sid 18  Tillägg efter stycket som börjar med : ” Även andra faktorer har 

betydelse för vilken…… Värdet av de arbetsmiljösatsningar som årligen genomförs ska synas 
tydligt i resultatet. Det är en klar signal om att JLL bör fortsätta sitt arbete inom området. 
Exempel på större generella satsningar är arbetsvärderingen – kommande AFA projekt, 
kompetenscentrum. I det mindre perspektivet är genombrottsprojekten, friskvårdssatsningar 
goda exempel som bör lyftas och utvecklas.  

  
4. Under rubriken  2 Visioner: sidan 9 Sista stycket enligt (c ) p 1 i styrelsehandlingarna. 
 
5. Sid 15  5 Framgångsfaktorer enligt ( c) p 7 i styrelsehandlingarna. 
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6. 7.4.1 Närvårdskonceptet sid 26 enligt ( c ) p 12 i styrelsehandlingarna. 
Vi stöder ( c ) i förslag till nytt stycke   

 
7.  Enligt ( mp ) p 3 i styrelsehandlingarna. Vi stöder (mp) förslag till skrivelse 
 
8.  Likaså under 7.4.1 enligt ( c ) p 13 i styrelsehandlingarna  
 
9. 7.4.2 Rullande hälsocentraler sid 26, nytt stycke enligt (c) p 13 i styrelsehandlingarna 
 
10. 7.4.2 Rullande hälsocentraler  sid 26 enligt ( mp ) p 4 i styrelsehandlingarna.Vi stöder (mp) 

förslag till skrivelse 
 
11. 7.6 Översyn av landstingets administration  sid 28 enligt ( mp ) p 5 i styrelsehandlingarna 

Vi stöder (mp) förslag till skrivelse 
 
12. sid 37 10.3 Alternativa driftsformer  enligt ( c ) p 5 i styrelsehandlingarna. 
 
Tapani Bergbacka (sjp) yrkar: 
 
1. Lyft ur konceptet ”Rullande hälsocentraler” från Karolinaprojektet. Genomför försöken senare 
för att utröna om konceptet är bra. (Komplement till närsjukvård, förstärkning eller egen 
verksamhet). Försöken skall inte påverka landstingets budget. 
 
2. Redovisning av särskilda uppdrag som presenteras 2004-09-01 skall omfatta organisationsförslag 
som innehåller hela landstingets organisation med personal och uppgifter. Förslaget skall ligga till 
grund för förhandlinigar för att slutligt fastställas senast i samband med fullmäktiges sammanträde i 
november. 
 
3. Delaktighet får inte bara vara ord på pappret. Det skall vara konkret samverkan från lägsta till 
högsta nivån. Delaktighet är ett krav på både arbetare, tjänstemän och chefer i all verksamhet. Ej 
endast för ledare! 
 
Jan Jonsson (sjp) yrkar: 
 
Ej begränsa vikarietillsättningar vid korttidsfrånvaro av ekonomiska skäl utan behovet måste 
beaktas. Ej totalt anställningsstopp. 
 
Jan-Olof  Dahlin (mp) yrkar: 
 
1. 7 Aktiviteter sid 21 
 
Hösten 2003 gav Primärvården en mycket positiv bild som tyder på att det kommer finnas ökad 
tillgång till distriktsläkare genom ökat antal färdigutbildade samtidigt som läkare från andra länder 
får godkända legitimationer för att arbeta i Sverige. Landstinget måste fortsätta att aktivt rekrytera 
läkare och sjuksköterskor till hela länet och det är viktigt att ta hjälp av lokala intressen för att ordna 
bra boende och arbeten till eventuella medföljande.  
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2. 7.4 Hög tillgänglighet - utveckling av ett nytt närvårdskoncept sid 25-26 
 
Vi får inte dra ner mer på den nära vården som ger trygghet och livskvalitet ute i länet. Det leder 
ofelaktigt till avfolkning, färre arbetstillfällen och minskad service när övrigt utbud utarmas. Det 
blir ett regionalpolitiskt felgrepp. En sådan nedläggning orsakar dessutom långa restider, ökad 
trafik, ökade kostnader för patienter och anhöriga och ökade sjukresekostnader. Framförallt innebär 
det sämre tillgänglighet. 
 
Därför finns det ingen anledning att lägga ner någon Hälsocentral i länet. De flesta av dem fungerar 
utmärkt och har ett lämpligt befolkningsunderlag. Sedan behöver det inte nödvändigtvis vara så att 
det finns läkare där fem dagar i veckan utan kanske tre eller fyra dagar räcker i vissa fall. Det är 
heller ingen sanning att ingen läkare kan tänka sig att arbeta på en enläkarcentral. 
 
Öka tillgängligheten genom att flera medarbetare har till uppgift att svara i telefon under hela dagen 
och låt Hälsocentralerna ha kvällsöppet åtminstone en gång i veckan. 
 
3. 7.4.1 Närvårdskonceptet sid 26 
 
Erbjud andra service- och hälsoverksamheter att flytta in i Hälsocentralen om det är för stora 
lokaler. Exempelvis kan Folktandvården ges plats på vissa orter. 
 
4. 7.4.2 Rullande hälsocentraler sid 26 
 
En rullande Hälsocentral kan aldrig ersätta en riktig Hälsocentral utan möjligen vara ett 
komplement för byar som inte har någon idag. Att göra ett försök i rimlig skala är vi positiva till om 
det går att finna en huvudsaklig finansiering utanför landstinget. 
 
5. 7.6 Översyn av landstingets administration, stöd och servicefunktioner sid 28 
 
Läkarsekreterare och administrativ personal, som om den tas bort flyttar över arbetsuppgifter på 
läkare och vårdpersonal, skall inte minskas.  
 
6. 10.1.3 Serviceenhet sid 34 
Landstingets kostfunktioner är av central betydelse och starkt kopplade till hälsa och välbefinnande. 
Dessa skall därför ingå i kärnverksamheten och inte konkurrensutsättas. 
 
Någon köp- och säljorganisation skall inte utvecklas inom landstinget. 
 
7. 10.3 Alternativa driftformer och behandlingsmetoder sid 37-38 
 
De initiativ till olika driftformer av Hälsocentraler som kommit fram i spåren av Karolina skall 
uppmuntras. 
 
Utöka urvalet behandlingsmetoder; massage, naprapater, lymfdränage, akupunktur, kiropraktik 
m.m. som ett komplement och ökad valfrihet. 
Vissa konsekvensändringar kan behöva göras i dokumentet gällande yrkanden som bifalls. 
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Jan-Olof Andersson (m) yrkar: 
 
1. Under 7.4.2 Rullande hälsocentraler. Sist i texten skrivs in följande: 
En förutsättning för att försöket med rullande hälsocentraler skall komma till stånd är att det kan 
lösas genom extern finansiering t ex genom bidrag från regeringen eller via EU-stöd, dvs utan att 
det belstar landstingets budget nämnvärt. 
 
Försöket får heller inte påverka det nuvarande antalet hälsocentraler under försöksperioden. En ny 
översyn av antalet hälsocentraler kan göras efter att försöket har utvärderats om tre år. 
 
2. Under 6.6 Ekonomiska mål ändras til: följande mål föreslås gälla de kommande tre åren: 
2005   0 mkr 
2006 15 mkr 
2007  30 mkr 
 
Meningen därefter som börjar med: underskottet 2005 motiveras med…. och allt annat i texten 
som antyder att budgeten underbalanseras 2005 tas bort. 
 
I övrigt hänvisar vi till fjolårets flerårsplan för moderaterna ”Vård jämt på lika villkor”. 
 
Owen Laws (mp) yrkar: 
 
8.1 Delaktighet 
 
1. Definitionen av delaktighet ändras till: ”Möjligheten att påverka genom att…” 
 
2. Sista meningen ändras till: ”… göra sin röst hörd, bli lyssnad till och att påverka processen”. 
 
3. 10.3 nytt stycke: ”Landstingsdirektören uppdras att initiera konkreta försök med någon eller 
några alternativa behandlingsmetoder. 
 
Nina Fållbäck-Svenson (v) yrkar: (läggs till sist i texten) 
 
”I det nu pågående strukturarbete som sker inom ramarna för Karolinaprojektet vill vi slå fast att 
viktiga utgångspunkter för vår verksamhet är att den finansieras solidariskt genom skatter och utförs 
i offentlig regi. Detta är av stor betydelse, inte minst för att säkerställa att servicen till länets 
medborgare utgår från behov och inte från efterfrågan och privata vinstintressen.” 
 
Bernt Söderman, Gunnar Geijer, Börje Frisk, Inger Jonsson, Finn Cromberger, Alf Lundin , 
Maidie Wiklund, Anna-Britt Bromée och Robert Uitto yttrar sig. 
 
PROPOSITION 
 
Ordföranden ställer proposition på Kerstin Weimers motförslag och tilläggsyrkande och finner att 
det avslås. 
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VOTERING 
 
Votering begärs. Följande voteringsproposition godkänns: Den som biträder Kerstin Weimers 
motförslag och tilläggsyrkande röstar nej. Den som är emot röstar ja. Vid voteringen avges 32  ja-
röster och 12 nej-röster. 10 ledamöter avstår från att rösta och 1 ledamot är frånvarande. 
(Se bif voteringsprotokoll.) 
 
Kerstin Weimer, Finn Cromberger och Börje Frisk (samtliga fp) reserverar sig mot beslutet. 
 
ÄNDRINGSYRKANDEN 
 
Ordföranden ställer proposition på Harriet Jorderuds yrkanden nr 1- 4, 6 och 8-10 och finner dessa 
antagna. 
 
Ordföranden ställer proposition på Thomas Anderssons yrkande nr 4 och Lars -Olof Eliassons 
yrkande nr 8 och finner dessa avslagna.  
 
VOTERING 
 
Votering begärs. Följande voteringsproposition godkänns: Den som biträder Thomas Anderssons 
och Lars -Olof Eliassons yrkanden röstar nej. Den som är emot röstar ja. Vid voteringen avges   29 
ja-röster och  25 nej-röster. 1 ledamot är frånvarande. (Se bif voteringsprotokoll). 
 
Mot beslutet reserverar sig Thomas Andersson, Inger Jonsson, Arne Eskilsson, Danuta Finke, 
Gunnar Geijer, Yngve Hamberg, Göte Norlander, Jan-Erik Eriksson, Bernt Söderman och Klas 
Hallman (samtliga c), samt Lars-Olof Eliasson och Margareta Persson (båda kd). 
 
Ordföranden ställer proposition på Thomas Anderssons yrkanden 1- 3 och 5 och Lars -Olof 
Eliassons yrkanden nr 4 och 12 och finner dessa avslagna. 
 
Ordföranden ställer proposition på Jan-Olof Anderssons yrkande nr 2 och finner detta avslaget. 
 
Ordföranden ställer proposition på Jan Jonssons  yrkande och finner det avslaget. 
 
Ordföranden ställer proposition på Owen Laws yrkanden nr 1 och 2 och finner dessa avslagna. 
 
Ordföranden ställer proposition på Tapani Bergbackas yrkande nr 1 och finner detta avslaget. 
 
VOTERING 
 
Votering begärs. Följande voteringsproposition godkänns: Den som biträder Tapani Bergbackas 
yrkande röstar nej. Den som är emot röstar ja. Vid voteringen avges  50 ja-röster och  2 nej-röster.  
2 ledamöter avstår från att rösta och 1 ledamot är frånvarande. (Se bif voteringsprotokoll).  
 
Ordföranden ställer proposition på Ekonomiberedningens och Strukturberedningens förslag med av 
landstingsstyrelsen föreslagna ändringar och finner förslaget med av styrelsen föreslagna ändringar 
antagna. 
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TILLÄGGSYRKANDEN 
 
Ordföranden ställer proposition på Harriet Jorderuds yrkanden nr 5 och 7 och finner dessa 
antagna.  
 
Ordföranden ställer proposition på Lars-Olof Eliassons  yrkande nr 1 och finner detta antaget. 
 
Ordföranden ställer proposition på Lars-Olof Eliassons yrkanden nr 2, 3, 7 och 11 och Jan-Olof 
Dahlins yrkanden nr 3 och 5 och finner dessa avslagna. 
 
Ordföranden ställer proposition på Lars -Olof Eliassons yrkanden nr  5, 6 och 9 och Thomas 
Anderssons yrkanden nr 5 - 9 och finner dessa avslagna. 
 
Ordföranden ställer proposition på Lars-Olof Eliassons yrkande nr 10 och Jan-Olof Dahlins 
yrkande nr 4 och finner dessa avslagna. 
 
VOTERING 
 
Votering begärs. Följande voteringsproposition godkänns: Den som biträder Lars -Olof Eliassons 
och Jan-Olof Dahlins yrkanden röstar nej. Den som är emot röstar ja. Vid voteringen avges   31 ja-
röster och  22 nej-röster. 2 ledamöter är frånvarande. (Se bif voteringsprotokoll). 
 
Ordföranden ställer proposition på Jan-Olov Anderssons yrkande nr 1och finner detta avslaget. 
 
Ordföranden ställer proposition på Tapani Bergbackas yrkanden nr 2 och 3 och finner dessa 
avslagna. 
 
Ordföranden ställer proposition på Jan-Olof Dahlins yrkanden nr 1, 6 och 7 och finner dessa 
avslagna. 
 
Ordföranden ställer proposition på Jan-Olof Dahlins yrkande nr 2 och finner detta avslaget. 
 
VOTERING 
 
Votering begärs. Följande voteringsproposition godkänns: Den som biträder Jan-Olof Dahlins 
yrkande röstar nej. Den som är emot röstar ja. Vid voteringen avges  36 ja-röster och  10 nej-röster. 
7 ledamöter avstår från att rösta och 2 ledamöter är frånvarande. (Se bif voteringsprotokoll). 
 
Ordföranden ställer proposition på Owen Laws yrkande nr 3 och finner detta avslaget.  
 
Ordföranden ställer proposition på Nina Fållbäck-Svenssons yrkande och finner detta avslaget. 
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RESERVATION 
 
Mot beslutet reserverar sig Nina Fållbäck-Svenson, Runar englund, Elin Hoffner, Kjell Nilsson, Alf 
Lundin och Bo Danielsson (samtliga v) till förmån för eget yrkande.  
 
Mot beslutet reserverar sig Jan-Olof Dahlin, Owen Laws och Bodil Sihm (samtliga mp) till förmån 
för eget yrkande. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Enligt strukturberedningens och ekonomiberedningens förslag med landstingsstyrelsens ändringar 
samt av fullmäktige antagna yrkanden enligt nedan: 
 
Nuvarande situation 
Första styckets andra mening ändras till följande: 

 
Den utgör inriktningsdokument för landstingsplan 2005. 

 
Tredje stycket ändras till följande: 
 
Strukturberedningen har som en första uppgift formulerat ett projektdirektiv för det fortsatta 
arbetet. Översynen genomförs inom ramen för projektet ”Karolina – länken till framtiden”. 
Landstingsdirektören är projektledare och ansvarar inför strukturberedningen för att översynen 
genomförs enligt projektdirektivet. 
 
Vision 
8:e stycket ändras till följande: 
 
orden ”och driftformer” tas bort i näst sista meningen. 
 
Sista styckets första mening ändras till: 
 
Alternativ och komplement till landstingets verksamhet finns på olika håll i vårt län vilket kan öka 
och stimulera utbudet. 
 
sid 9. Stycket som börjar med ”Du upplever att alla i länet samarbetar…”avslutas med: 
Det innebär att länsutveckling och kultur skall ha en viktig roll för att befrämja folkhälsan i länet. 

 
Syfte 
4.2.3 3:e stycket ändras till följande: 
 
Behovet har i denna plan definierats som det man far illa av att vara utan. Behov är således inte 
liktydigt med efterfrågan. 

 
Mål 
6.2    Medarbetarmål   tillägg efter tredje stycket enligt följande: 
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En grundförutsättning för att lyckas med syftet att göra förbättringar för länets brukare, patienter 
och kunder är naturligtvis att våra anställda och ledare i organisationen är överens om vad som ska 
göras och hur samt att vi har god förmåga att använda och stimulera alla anställdas erfarenheter och 
idéer. 

 
Det kräver att vi systematiskt utvecklar såväl ledarskap som medarbetarskap. Syftet är att garantera 
våra anställda en hög nivå av inflytande över såväl den egna arbetssituationen som verksamheternas 
allmänna utveckling och kvalitetssäkringsarbete. Mot den bakgrunden öppnas för initiativ/för-
söksverksamheter med bl a självstyrande grupper. 
 
Det handlar om att inom arbetslag och arbetsplatser få ett ökat utrymme för utvecklingsarbete som 
gäller både den egna organisationen och ledarskapet. 
 
Aktiviteter 
7.3  Prioriteringar  tidigare skrivning utgår i sin helhet och ändras enligt följande: 
 
För att nå de tidigare uppställda målen för prioriteringar krävs att ett prioriteringsråd omgående 
inrättas och att det fattas beslut om inriktningar för rådets verksamheter. Rådet består av 
verksamhetsföreträdare med varierande yrkeskompetens från landstinget och länets kommuner. 

 
Rådet ska huvudsakligen ha två uppgifter: 
 
- att driva den fortsatta utvecklingen och införandet av den gemensamma prioriteringsmodellen 
 
- att ge råd i enskilda prioriteringsärenden. 
 
Det är viktigt att prioriteringsarbetet sker i samverkan mellan politik och profession samt över 
huvudmannaskapsgränser. Prioriteringsrådet ska utgöra en motor och drivkraft för att 
vidareutveckla prioriteringsarbetet. 
 
Etiska kommittén får i uppdrag att, tillsammans med representanter från vård- pch 
rehabiliteringsberedningen samt prioriteringsrådet, arbeta fram förslag till en gemensam 
prioriteringsmodell. I sammanhanget är det viktigt att det skapas  arenor för medborgar- och 
brukardialog i prioriteringsfrågor. 
 
Prioriteringsrådets andra uppgift är att ge råd i enskilda prioriteringsärenden av principiell betydelse 
eller ärenden som verksamheten av andra skäl väljer att lyfta till rådet. I dessa frågor kan samråd ske 
med patientnämnden. För att undvika att rådet blir en allmän remissinstans för alla typer av frågor 
kring resursfördelning bör rätten att vända sig till rådet i enskilda prioriteringsärenden begränsas till 
landstingsdriektören. 
 
Ett särskilt uppdrag har lagts ut för att förbereda inrättandet av prioriteringsrådet med 
utgångspunkt från dessa riktlinjer. 

 
7.4 4:e stycket ändras enligt följande: 
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Inom akutsjukvården finns bl a ambulans- och helikopterverksamhet. Ambulanssjukvårdens mål är 
att garantera alla invånare och besökare i länet en ambulansjukvård med hög kvalitet, inriktad på 
korta insatstider, förtroendefullt och värdigt bemötande och därtill en professionell vård och 
behandling. 
 
Ytterligare en dimension är telefontillgängligheten, där medborgarna upplever stora brister. 
Lösningarna liksom bemanning och demografi speglar olika resurs- och organisationssituationer. 

 
Organisation 
10.1.3 tidigare text utgår och ändras enligt följande: 
 
En särskild serviceenhet, SE, inrättas. 
 
Serviceenheten ansvarar för behovsstyrt, högkvalitativt stöd till produktionsorganisationen och 
processorganisationen. I enheten integreras alla funktioner som är av utpräglad stöd- och 
servicekaraktär. Dit hör exempelvis Emeftes nuvarande funktioner, landstingets kost- och 
cafeteriafunktioner, ekonomiservice (löpande redovisning, fakturahantering, kassafunktion mm), 
personalfunktioner, landstingshälsan,  arkivfunktion, informations/receptionsfunktion, IT-
funktion. 

 
Verksamheten inom serviceenheten ska processorienteras. 
 
Inriktningen är att serviceenheten ska vara en resultatenhet. Förutsättningar för detta kommer att 
analyseras närmare då servicefunktioner inte ska betraktas som ”fria nyttigheter”. 
 
Innebörden är dessutom att uppgifter som ligger inom serviceenhetens ansvarsområde inte ska 
utföras inom övrig verksamhet i landstinget. 
 
 10.3         tidigare text utgår och ersätts med följande: 
 
Det är viktigt att säkerställa att landstingets verksamheter drivs så effektivt och med så hög kvalitet 
som möjligt. En metod är att jämföra sig med andra landsting och andra verksamheter. För att 
säkerställa en jämlik vård för alla är det viktigt att våra verksamheter är minst lika goda som 
alternativen. I arbetet med Karolina har intresse för olika driftformer visat sig. Redan idag har 
landstinget avtal med att flertal vårdgivare utanför landstinget, men det är inget självändamål att 
driva verksamhet i privat regi. 
 
Det viktiga i sammanhanget är att ta till vara den vilja till utveckling av verksamheterna som våra 
medarbetare har. Därför vill vi i den nya organisationen ge utrymme för försök med bl a 
självstyrande grupper  som ett led i att både utveckla den egna organisationen och att stimulera 
personalens medskaparkraft där deras tankar och idéer kan få ett större utrymme än idag. 

 
Många av våra brukare efterfrågar alternativa behandlingsmetoder. I detta sammanhang är det 
viktigt att ta tillvara den forskning som leder till ökade inslag av komplementär medicin inom 
vården. Denna ska, liksom traditionell medicin, bygga på vetenskap och beprövad erfarenhet. 
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När det gäller alternativa driftformer är detta politiska frågor som i varje enskilt fall ska avgöras av 
landstingsfullmäktige.  

                   
Allmän redaktionell ändring: byta ut ordet brukare till ”dem vi är till för”. 
 
RESERVATIONER 
 
Jan-Olof Andersson,  Annelie Bengtsson, Birgitta Fransson, och Anna-Britt Bromée (samtliga m) 
reserverar sig enligt följande: 
 
till förmån för egna yrkanden 
till förmån för centerns yrkanden 
under 7.4.1 sid 26, ändring i stycke 
till förmån för mp:s ändringsyrkande 
under 7.4 Hög tillgänglighet sid 25 - 26 
under 10.3 Alternativa driftsformer sid 37-38 till förmån för mp:s ändringsyrkande 
under 5 Framgångsfaktorer til förmån för centerns tilläggsyrkande till ny punkt sid 15 
under 7.4.2 Rullande HC till förmån för centerns tilläggsyrkande nytt stycke sidan 26 
under 7.4.1 Närvårdskoncept till förmån för centerns yrkande om nytt stycke sid 26 
 
 
§ 134 
 
Revidering av investeringsmodell och investeringsplan (Jll 352/201, 209/2001) 
 

ÄRENDEBESKRIVNING 

Investeringsmodellen revideras beroende på: 
 
- Nya regler för hur investeringsutgiften för fastigheter ska kunna följas över tiden, 

styrinstrument för kontroll av denna utgift införs. Femårsbeloppet tas bort och ersätts med 
ett årligt, uppräknat belopp med år 2000 som basår.  

- Strukturella förändringar i modellens innehåll med starkare koppling till landstingsplanen 
och tydligare fokus på kostnadssidan av investeringarna. 

- En styrgrupp ska upprättas vars uppdrag blir att reducera utgiften för varje investeringsobjekt 
av väsentlig karaktär. 

- Underdokumentet investeringskalkylering utgår i modellen samt ett antal förenklingar och 
redaktionella ändringar av dokumentet.    

Investeringsplanen revideras beroende på: 

 
- Nya prioriteringar av investeringsobjekten samt justering av utgiften på några objekt.  

- Följdändringar beroende på revideringen av investeringsmodellen.  
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LANDSTINGSSTYRELSENS  FÖRSLAG 
 
1. Investeringsmodellens styr- och samlingsdokument, utgåva 1.04 antas i sin helhet. 
 
2. Investeringsplanen, utgåva 1.07 antas i sin helhet. 
 
3. Det årliga, uppräknade utgiften för fastighetsinvesteringar fastställs för år 2004 till 32 500 tkr. 
  
4. De årliga utgifterna för fastighetsinvesteringar fastställs, under treårsperioden till: 
  – År 2004 anslås 45 225 tkr. 
  – År 2005 anslås 25 767 tkr. 
  – År 2006 anslås 21 200 tkr. 

5. Förvaltningarnas inventarieinvesteringar styrs med avskrivningsutrymmet som fastställs till 
   47 971 tkr.  
 
YRKANDEN 
 
Bernt Söderman (c) och Lars-Olof Eliasson (kd) yrkar följande tillägg: 
 
”Vad beträffar reservkraften att i första hand undersöka möjligheterna genom leasingavtal med 
elleverantör lösa reservkraftsproblemet för Östersunds sjukhus.” 
 
Klas Hallman, Jan-Olof Dahlin och Maidie Wiklund yttrar sig. 
 
PROPOSITION 
 
Ordföranden ställer proposition på landstingsstyrelsens förslag och finner förslaget antaget. 
 
Ordföranden ställer proposition på Bernt Södermans m fl tilläggsyrkande och finner yrkandet 
avslaget. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Enligt landstingsstyrelsens  förslag med redaktionella ändringar.  
 
RESERVATION 
 
 Mot beslutet reserverar sig Bernt Söderman, Thomas Andersson, Inger Jonsson, Arne Eskilsson, 
Danuta Finke, Gunnar Geijer, Yngve Hamberg, Göte Norlander och Jan-Erik Eriksson (samtliga 
c), Lars-Olof Eliasson och Margareta Persson (båda kd), Annelie Bengtsson, Jan-Olof Andersson, 
Birgitta Fransson och Anna-Britt Bromée (samtliga m), Jan-Olof Dahlin, Owen Laws och Bodil 
Sihm (mp) samt Börje Frisk, Kerstin Weimer och Finn Cromberger (samtliga fp) till förmån för 
Bernt Södermans och Lars-Olof Eliassons yrkande. 
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§ 135 
 
Ändring av fakturakredit- och kravpolicy för Jämtlands läns landsting (Jll 707/2002) 
 
ÄRENDEBESKRIVNING 
 
Landstingsfullmäktige antog vid sitt sammanträde den 26 - 27 november 2002, § 135, en faktura-
kredit- och kravpolicy för Jämtlands läns landsting.  
 
Landstingsstyrelsen föreslog landstingsfullmäktige i § 204/2003 en ändring i policyn enligt följande: 
   
”I policyn har i tredje stycket under rubriken vårdavgifter, öppenvårdsavgifter och tandvårdsavgifter 
följande reglerats: 
 
”Vid tandvårdsbehandlingar som medför större avgifter ska en kreditprövning göras av patienten. 
Om patienten inte bedöms vara kreditvärdig ska avgiften betalas i förskott. Om patienten bedöms 
vara kreditvärdig skall avgifter betalas löpande genom à-conto betalningar i takt med att behand-
lingen utförs. Avgiften ska vara betald när behandlingen är avslutad.” 
 
Sedan policyn antogs har landstinget tecknat avtal med ett kreditföretag om förmedling av kredit 
till tandvårdspatienter. Något behov av kreditgivning till, och därmed kreditprövning av, tandvårds-
patienter finns därför inte längre för landstinget utan huvudprincipen om kontant betalning kan 
upprätthållas också i denna situation. För att inte principen i praktiken ska urholkas och för att mi-
nimera kreditrisken för påbörjade behandlingar bör det finnas en tydlig reglering att förskottsbetal-
ning gäller vid tandvårdsbehandlingar som medför större avgifter. 
 
Nuvarande reglering bör därför ersättas med följande: ”Vid tandvårdsbehandlingar som medför 
större tandvårdsavgifter ska avgiften vara betald innan behandlingen påbörjas.”” 
 
Landstingsfullmäktige beslutade 2004-02-16–17, § 37, att återremittera förslaget för att klargöra 
reglerna. 
 
För vissa typer av tjänster har bl a regler för prissättning och betalning reglerats i konsumenttjänst-
lagen. Denna lag reglerar dock inte tandvårdsbehandling eller annan patientbehandling. Det finns 
inte heller någon annan lag som reglerar tidpunkten för betalning för denna typ av tjänster.  
 
Gällande rätt anses innebära att betalningen skall erläggas i efterskott, dvs. sedan tjänsten har 
utförts, såvida inte annat har avtalats. Har förfallotiden för efterskottsbetalningen inte bestämts, 
gäller att betalningen skall erläggas vid anfordran. 
 
Det föreligger således avtalsfrihet vad gäller tidpunkten för betalning av patientavgifter. Ett sådant 
avtal kan innebära att landstinget förbehåller sig rätten att få en större eller mindre del av betal-
ningen innan uppdraget har avslutats, t ex med hänsyn till att det kan innebära en för landstinget 
oacceptabel ekonomisk risk att utföra en tjänst utan att få hela eller en del av betalningen i förskott. 
För den typ av tjänster som landstinget tillhandahåller kan landstinget inte, som i fall med tjänster 
som utförs på saker, innehålla saken som påtryckningsmedel i avvaktan på betalning, så kallad 
retentionsrätt. 
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I den gällande fakturakredit- och kravpolicyn har för tandvårdsbehandlingar intagits ovannämnda 
regel för bedömning och hantering av kreditrisken. Regeln innebär för tandvårdsbehandlingar som 
medför större avgifter att en kreditprövning skall ske eftersom en viss kredit lämnas. Hanteringen av 
kreditbedömning och kreditrisk kräver en viss administration såsom insamlande av uppgifter om 
den patient kreditbedömningen avser som underlag för bedömningen samt kostnader för till 
exempel kreditupplysningar. Dessutom krävs kunskap om kreditvärdering på varje ställe i lands-
tinget där kreditvärdering skall ske.  
 
Det som skiljer förslaget från gällande policy är att landstinget inte längre skall göra någon kredit-
bedömning utan i stället erbjuda patienten att via bank få kredit. Genom det avtal om kreditför-
medling som landstinget tecknat med ett bankföretag faller behovet av kreditbedömning och kredit-
givning eftersom banken svarar för kreditbedömningen och krediten och därmed risken. Lands-
tinget är i avtalet med bankföretaget tillförsäkrad betalning via krediten intill beviljat belopp.  
 
De patienter som av banken bedöms inte vara kreditvärdiga skulle även enligt landstingets kredit-
bedömning inte vara kreditvärdiga och således vara skyldiga att betala före leverans även enligt 
nuvarande policy. För de som bedöms vara kreditvärdiga enligt banken beviljar banken kredit som 
används för betalning till landstinget in den takt behandlingen utförs. För den patient som väljer att 
inte utnyttja erbjudandet om kredit återstår att betala i förskott d v s innan behandlingen påbörjas. 
Självfallet måste patienten ha undersökts och behandlingsförslaget med pris lämnats till patienten 
innan hon eller han kan ta ställning till om förslaget accepteras eller inte. Att för dessa patienter, 
som ändå utgör ett fåtal, upprätthålla en rutin för delbetalningar med den risk och administration 
som det innebär är inte försvarligt med hänsyn till landstingets uppgift. För behandlingar som inte 
medför större avgifter, liksom för undersökning enligt ovan, gäller att kontant betalning sker i 
samband med besöket efter undersökningen och behandlingen eftersom det är mest praktiskt. 
 
LANDSTINGSSTYRELSENS FÖRSLAG 
 
Följande bestämmelse i Fakturakredit- och kravpolicyn för Jämtlands läns landsting upphävs: 
 
”Vid tandvårdsbehandlingar som medför större avgifter ska en kreditprövning göras av patienten. 
Om patienten inte bedöms vara kreditvärdig ska avgiften betalas i förskott. Om patienten bedöms 
vara kreditvärdig skall avgifter betalas löpande genom à-conto betalningar i takt med att behand-
lingen utförs. Avgiften ska vara betald när behandlingen är avslutad.” 
 
I stället för den upphävda bestämmelsen fastställs följande bestämmelse: 
 
”Vid tandvårdsbehandlingar som medför större avgifter ska tandvårdsavgiften vara betald innan be-
handlingen påbörjas.” 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES  BESLUT 
 
Enligt landstingsstyrelsens förslag. 
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§ 136 
 
Ny policy och nytt reglemente för kortsiktig likviditetsförvaltning, finansiering och skuldförvaltning 
(Jll 521/2004)       
 
ÄRENDEBESKRIVNING 
 
Nuvarande Placerings- och finansieringspolicy för kortsiktig likviditetsförvaltning i Jämtlands läns 
landsting har i det nya förslaget delats upp i två delar - en policy, som innehåller förvaltningens mål 
- och ett reglemente som innehåller de regler som ska styra förvaltningen.  
 
I policyn har, förutom det tidigare målet att maximera räntenettot inom ramarna för begräns-
ningarna i reglementet, även lyfts fram det mål som skiljer den korta likviditetsförvaltningen från 
förvaltningen av pensionsmedel - nämligen den kortsiktiga betalningsberedskapen. De likvida 
medlen och de kortsiktiga placeringarna ska vid varje tidpunkt finnas tillgängliga för löpande 
driftsutbetalningar och investeringar.  
 
Innehållet i nuvarande policy lyfts över i sin helhet till det föreslagna reglementet med några få 
undantag:  
 
Med de stora ekonomiska förändringar som kan förutses de närmaste åren på grund av utvecklingen 
i den svenska ekonomin och verksamhetsförändringar till följd av Karolina-projektet behöver 
likviditeten snabbare kunna anpassas. Det kan därför vid många tillfällen behövas en större andel 
värdepapper med mycket korta löptider i portföljen än vad som varit fallet de senaste åren.  Därför 
förändras nuvarande durationsmål (korrigerad genomsnittlig löptid) för placeringsportföljen. Den 
nedre gränsen och normalpositionen för durationen tas bort och istället införs enbart en maxgräns 
på samma tidslängd, 470 dagar, som i nuvarande policy. 
  
Utvecklingen på penningmarknaden går alltmer bort från en kategorisering av låntagarna 
(emittenter av värdepapper), t ex banker, med sinsemellan stora skillnader i kreditvärdighet. Istället 
tillämpas i allt större utsträckning en internationell kreditvärdering av låntagarna. De vanligaste 
kreditvärderingsinstituten är Standard & Poor’s och Moody´s. Standard & Poor´s nordiska filial 
Nordisk Rating har länge haft en nordisk ratinglista med K-betyg. Alltfler låntagare låter nu istället 
kreditvärdera sig med någon av dessa kreditvärderingsinstituts internationella kreditbetygsskalor. 
Flera bolag med K1-rating, som landstinget kan köpa värdepapper med nuvarande policy, kommer 
därmed att försvinna som placeringsalternativ. Av detta skäl har tabellen i nuvarande policy gjorts 
om i det nya reglementet (avsnitt 4.4). En uppdelning av emittenterna på fler kategorier har gjorts, 
med angivelse av det lägsta kreditbetyg enligt institutens internationella ratingskalor som respektive 
emittentkategori tillåts ha. Samtliga tillåtna emittenter med rating återfinns inom spannet hög 
kreditvärdighet till mycket hög kreditvärdighet. 
 
För att begränsa likviditetsrisken (att värdepapperet inte snabbt går att avyttra till ett känt pris) är de 
andelar som får placeras i andra än stats-, bank- och bostadspapper mindre än hundra procent 
 
En nyhet är att det bland emittentkategorierna har lagts in en ny kategori: Svenska Företag utan 
rating utgivna i SEK. I en lista i avsnitt 4.4.1 namnges tre sådana företag som kan anses mycket 
kreditvärdiga men som inte låtit sig kreditvärderas. Sveaskog är ett finansiellt stabilt, av den svenska 
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staten helägt dotterbolag. AP Fastigheter är likaså ett finansiellt stabilt företag som ägs av AP-fond 
1-4. Den tredje organisationen är en fristående sparbank - Sparbanken Finn. Denna bank, som 
lyder under Sparbankslagen, bedriver sin verksamhet i Skåne. Den har en kreditstock av mycket hög 
kvalitet och därför små kreditförluster. Den har höga kapitaltäckningsmål, samt en mycket låg 
ränteriskexponering. I reglementet har lagts in ett avsnitt (2.2) under landstingsstyrelsens ansvar att, 
vid behov, ta ställning till om fler sådana emittenter utan kreditrating ska tillåtas. 
 
Uppföljningen kommer liksom tidigare att ske löpande, men som ett led i minskandet av 
administrationen inom landstinget, kommer rapport till styrelsen att lämnas endast tre gånger per år 
i samband med delårsbokslut och årsbokslut, eller vid behov.  
 
LANDSTINGSSTYRELSENS  FÖRSLAG 
 
1. Utarbetad policy för kortsiktig likviditetsförvaltning, finansiering och skuldförvaltning antas. 
 
2. Utarbetat reglemente för kortsiktig likviditetsförvaltning, finansiering och skuldförvaltning antas. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Enligt landstingsstyrelsens förslag. 
 
 
§ 137 
 
Inrättande av nationellt nätverkscentrum för forskning, utbildning och utveckling inom området 
hypotermi/kylskador i Jämtland (Jll 491/2004)     
 
ÄRENDEBESKRIVNING 
 
Östersunds sjukhus var under efterkrigstiden fram till slutet av 1990-talet genom överläkaren Börje 
Renström något av ett centrum för landets kompetens inom hypotermi/kylskador. I och med 
Renströms avgång ur aktiv tjänst utarmades kompetensuppbyggnaden inom området. Aktörerna 
inom kompetensområdet, framför allt Socialstyrelsen, har efterlyst en bättre samordning och 
utveckling av aktiviteterna inom området. 
 
För att undersöka förutsättningarna att utveckla ett nätverkscentrum för forskning, utbildning och 
utveckling inom hypotermiområdet inbjöd Jämtlands läns landsting bl.a. Socialstyrelsen, landets 
katastrofmedicinska centrum och försvarsmakten till ett seminarium i Åre februari 2004.  
 
Där konstaterades bl.a. att: 
 
* Det finns ett stort behov av samordning och samverkan inom området hypotermi/kylskador. 
 
* Kortsiktigt föreslogs att Jämtlands läns landsting, med stöd av deltagande myndigheter bygger upp 
ett nationellt nätverk inom ämnesområdet. 
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* Långsiktigt bör målsättningen vara att med detta nätverk som grund skapa ett nordiskt och 
europeiskt forum för forskning och utveckling. 
 
Finansiering 
 
Nätverket byggs upp genom en projektorganisation under två år. Nettokostnaderna för projekt-
ledare, utbildning, administration, lokaler mm, beräknas till 1700 tkr per år under en två års period. 
 
Kostnaderna för detta finansieras dels av Länsstyrelsen med 1400 tkr/år, Socialstyrelsen med ca 
100 kkr/år och resterande del av Jämtlands läns landsting. Landstinget kommer även att ur 
befintliga FoU-medel avdela tjänsteutrymme motsvarande 1-1,5 doktorandtjänster. 
 
Långsiktigt skall nätverket vara självfinansierat genom att myndigheter, organisationer och företag 
lägger uppdrag med tillhörande finansiering. 
 
LANDSTINGSSTYRELSENS  FÖRSLAG 
 
Ett nätverksprojekt för hypotermi/kylskador inrättas inom länssjukvårdsförvaltningen from 2004-
07-01, under förutsättning att Länsstyrelsen och Socialstyrelsen fattar beslut om delfinansiering. 
YRKANDE 
 
Maidie Wiklund (s) yrkar bifall till landstingsstyrelsens förslag. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Enligt landstingsstyrelsens förslag. 
 
 
§ 138 
 
Nytt beslut avseende interkommunala ersättningar (Jll 577/2004) 
 
ÄRENDEBESKRIVNING 
 
I beredningsarbetet inför landstingsplan 2004 - 2006 föreslogs att ersättning för folkhögskolelever 
studerande vid skolor utanför länet inte längre skulle utgå och de cirka 1 000 tkr som därvid 
sparades ingick i länsutvecklingens sparbeting. De konsekvenser som nu uppmärksammats från bl.a. 
Mellansels folkhögskola överensstämmer med vad som redovisades under beredningaarbetet. 
Däremot redovisades inte några konsekvenser för Hållands folkhögskola, vilket förvaltningschefen 
påtalat som en brist i tjänstemannaberedningen. 
 
Med hänsyn till de konsekvenser som drabbar Hållands folkhögskola och i avvaktan på resultat av 
de nationella diskussioner som förs rörande framtida bidragsformer och interkommunala ersätt-
ningar föreslås att beslutet i landsingsplanen 2004-2006 upphävs och  Jämtlands läns landsting även 
för år 2004 utbetalar interkommunala ersättningar. Ersättningarna bedöms erfarenhetsmässigt kosta 
netto cirka 1 000 tkr. 
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LANDSTINGSSTYRELSENS  FÖRSLAG 
 
1. Interkommunala ersättningar utbetalas i likhet med tidigare år även för 2004. 
 
2. Beslutet gäller retroaktivt från och med 2004-01-01. 
 
3. Kostnaden belastar länsutvecklingens budget. 
 
LANDSTINGFULLMÄKTIGES BESLUT  
 
Enligt landstingsstyrelsens förslag. 
 
 
§ 139 
 
Uppsägning av avtal rörande finansiering av professur och forskning/forskarutbildning i omvårdnad 
inom Mitthögskolan (Jll 293/2001)      
 
ÄRENDEBESKRIVNING 
 
Avtal har träffats mellan Mitthögskolan och landstinget efter beslut i landstingsfullmäktige  
2001-06-20--21, § 98. 
 
Bakgrunden till avtalet var att stödja rekrytering av såväl en professor i omvårdnad samt unga 
doktorander så att utbildning av sjuksköterskor i Östersund säkerställs i ett långsiktigt perspektiv. 
 
Avtalet medger att Mitthögskolan äger rätt att disponera medlen för  användning inom 
forskning/forskarutbildning eller reservera icke utnyttjade medel om professuren/doktoranderna 
inte kan tillsättas. 
 
Nu föreliggande resultat svarar på intet sätt mot de intentioner som fanns vid avtalets tecknande, då 
varken en omvårdnadsprofessor eller ytterligare unga doktorander rekryterats. Enligt uppgifter från 
Mitthögskolan finns per 2003-12-31 av professorsmedlen 1 376 tkr och av doktorandmedlen 2 992 
tkr fonderade. 
 
Under detta år har överenskommelse träffats med Mitthögskolan som innebär att bidrag endast 
utbetalas för årets tre första månader. 
 
Avtalet bör därför sägas upp. Detta bör ske senast 2004-06-30, då nu gällande avtal löper till och 
med 2005-12-31 med 18 mån uppsägningstid. 
 
Diskussioner med Mitthögskolan om former för och innehåll i fortsatt samarbete bör föras under år 
2005. 
 
LANDSTINGSSTYRELSENS FÖRSLAG 
 
1.  Nu gällande avtal med Mitthögskolan sägs upp senast 2004-06-30. 
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2. Uppdrag till landstingsdirektören att under år 2005 ta upp diskussion med Mitthögskolan om    
  former för och innehåll i fortsatt samarbete efter avtalets upphörande 2005-12-31. 
 
LANDSTINGFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Enligt landstingsstyrelsens förslag. 
 
 
§ 140 
 
Kommunalförbund för gymnasieskolan i länet ”Jämtlands gymnasieförbund” (Jll 1150/2003) 
 
ÄRENDEBESKRIVNING 
 
Kommunernas huvudsakliga syfte med bildandet av Jämtlands gymnasieförbund är att aktivt verka 
för en hög utbildningsnivå i regionen. Målet är att kunna erbjuda en modern gymnasieskola av hög 
kvalitet, vilket är möjligt genom en samordning av kommunernas resurser. Utbildningen ska ha så 
hög kvalitet att den även kan attrahera studeranden från övriga landet. Ungdomarna ska erbjudas 
ett utbud av attraktiva utbildningar som både motsvarar ungdomarnas behov och efterfrågan men 
också står i samklang med regionens förutsättningar och behov av gymnasieskola som ett instru-
ment för att främja tillväxt och utveckling. 
 
Föreliggande beslutsförslag utgår från att det är 6 kommuner som nu går in i kommunalförbundet - 
Berg, Bräcke, Krokom, Ragunda, Åre och Östersund. 
 
Landstinget kan överlämna naturbruksprogrammet vid Åsbygden till förbundet eller teckna ett nytt 
samverkansavtal. Landstingets fortsatta inflytande och insyn i naturbruksprogrammet kan lösas 
genom bildande av en lokal styrelse samt genom överenskommelser i ev. konsortialavtal. 
 
LANDSTINGSSTYRELSENS  FÖRSLAG 
 
Nuvarande samverkansavtal upphör att gälla 2005-06-30. Nya samverkansavtal kring naturbruks-
utbildningen träffas med Jämtlands gymnasieförbund och de kommuner som inte kommer att ingå 
i förbundet senast i november 2004 för att gälla fr o m 2005-07-01. 
 
YRKANDE 
 
Börje Frisk (fp) yrkar att huvudmannaskapet för Åsbygdens Naturbruksgymnasium skall utredas. 
 
PROPOSITION 
 
Ordföranden ställer proposition på Börje Frisks yrkande och finner yrkandet avslaget. 
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LANDSTINGSFULLMÄKTIGES  BESLUT 
 
Enligt landstingsstyrelsens förslag. 
 
RESERVATION 
 
Mot beslutet reserverar sig Börje Frisk, Finn Cromberger och Birgitta Cameron (samtliga fp) till 
förmån för Börje Frisks yrkande. 
 
 
§ 141 
 
Närvård i Frostviken (Jll 597/2004) 
 
ÄRENDEBESKRIVNING 
 
Arbetsgruppen för införande av närvård i Frostviken föreslår i en rapport daterad 2004-05-19 att 
Strömsunds kommun och landstinget ska bedriva närvård inom Frostvikenområdet i gemensam 
regi och med gemensamma resurser.  
 
För genomförandet fram till årsskiftet 2004/2005 erfordras enligt arbetsgruppen att en 
”interimsnämnd” med förtroendevalda som finns i nuvarande arbetsgrupp tillsätts, att denna 
tillfälliga nämnd utarbetar förslag till avtal mellan huvudmännen och reglemente för en permanent 
närvårdsnämnd, att ”interimsnämnden” får uppdrag att rekrytera en chef  för närvården och att 
kostnaderna fram till årsskiftet delas lika mellan huvudmännen. 
Av förslag till inriktningsdokument för Landstingsplan för 2005 framgår att närvårdsnämnden i 
Frostviken är en del av en särskild, 3-årig försöksverksamhet i Strömsunds kommun. 
 
Närvårdsnämndens/den gemensamma nämndens behörighet och befogenhet förutsätts preciseras i 
det avtal som ska upprättas mellan huvudmännen och ska föreläggas fullmäktige för beslut i 
november 2004. Kostnadsfördelningen mellan huvudmännen ska också preciseras. Det förutsätts 
för landstingets del att verksamheten i Frostvikenområdet arbetar med samma planerings- 
förutsättningar som för övrig verksamhet. Det innebär bl a att samma prisnivå som 2004, inklusive 
löneökningar 2004, gäller för budgetarbetet inför år 2005. Kostnader för närvårdsnämnden och 
närvårdschefen ska rymmas i befintlig budgetram. 
 
LANDSTINGSSTYRELSENS FÖRSLAG 
 
1. Upprättat förslag om att Strömsunds kommun och landstinget ska bedriva närvård inom 
Frostvikenområdet i gemensam regi och med gemensamma resurser godkänns som 
inriktningsbeslut under förutsättning att Strömsunds kommun fattar motsvarande beslut 
 
2. Upprättat förslag om  åtgärder för genomförande inför årsskiftet 2004/2005 godkänns. 
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YRKANDE 
 
Bernt Söderman (c), med instämmande av Lars-Olof Eliasson (kd) och Jan-Olof Andersson (m), 
yrkar att även alternativet kommunalförbund undersöks som driftform med redovisning av för- och 
nackdelar. 
 
Maidie Wiklund (s) yrkar bifall till landstingsstyrelsens förslag. 
 
PROPOSITION 
 
Ordföranden ställer proposition på landstingsstyrelsens förslag och finner förslaget antaget. 
 
Ordföranden ställer proposition på Bernt Södermans yrkande och finner yrkandet avslaget. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Enligt landstingsstyrelsens förslag. 
 
RESERVATION 
 
Mot beslutet reserverar sig Bernt Söderman, Thomas Andersson och Inger Jonsson, Arne Eskilsson, 
Danuta Finke, Gunnar Geijer, Yngve Hamberg, Göte Norlander och Jan-Erik Eriksson (samtliga 
c),  Lars-Olof Eliasson och Margareta Persson (båda kd) samt Jan-Olof Andersson, Torbjörn 
Junhov, Annelie Bengtsson, Birgitta Fransson och Anna-Britt Bromée (samtliga m) till förmån för 
Bernt Södermans yrkande. 
 
 
§ 142 
 
E-demokratipolicy (Jll 913/2002) 
 
ÄRENDEBESKRIVNING 
 
Demokrati- och länsutvecklingsberedningen har av landstingsfullmäktige fått uppdraget att ta 
fram en e-demokratipolicy. 
 
En arbetsgrupp i beredningen har arbetat med frågan. Beredningen föreslår att denna fråga skall 
behandlas  i pågående arbete med en kommunikationsstrategi och att andra delen av uppdraget 
beaktas vid revideringen av IT-policyn. Beredningen föreslår också att uppdraget om e-demokra-
tipolicy är genomfört för beredningens del. 
 
DEMOKRATI- OCH LÄNSUTVECKLINGSBEREDNINGENS FÖRSLAG 
 
Beredningen överlämnar förslag om hantering av frågan om e-demokratipolicy till landstings-
fullmäktige och hemställer att uppdraget skall anses genomfört. 
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LANDSTINGSSTYRELSENS YTTRANDE  
 
Landstingsstyrelsen tillstyrker beredningens förslag. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES  BESLUT 
 
Enligt demokrati- och länsutvecklingsberedningens förslag. 
 
 
§ 143 
 
Jämlikhetsplan för förtroendevalda (Jll 797/2002) 
 
ÄRENDEBESKRIVNING 
 
Demokrati- och länsutvecklingsberedningen har av landstingsfullmäktige fått uppdraget att 
utarbeta en jämställdhetsplan. 
 
En arbetsgrupp i beredningen har utarbetat ett förslag till jämställdhetsplan.  
 
DEMOKRATI- OCH LÄNSUTVECKLINGSBEREDNINGENS FÖRSLAG 
 
Beredningen föreslår landstingsfullmäktige att anta planen och att namnet på planen ändras 
till Jämlikhetsplan för förtroendevalda. Den befintliga jämställdhetspolicyn ändrar namn till 
Jämlikhetspolicy för förtroendevalda.  
 
LANDSTINGSSTYRELSENS YTTRANDE 
 
Landstingsstyrelsen tillstyrker beredningens förslag. 
 
YRKANDEN 
 
Elin Hoffner (v), yrkar att rubriken ändras från Jämlikhetsplan till Jämställdhetsplan. 
 
Björn Sandal (s), Emilia Winberg (s), Thomas Andersson (c) och Tapani Bergbacka (sjp) yrkar 
bifall till beredningens förslag. 
 
Owen Laws (mp), Nina Fållbäck-Svensson (v) och Robert Uitto (s) yrkar att ärendet skall 
återremitteras. 
 
Wadih El-Achkar och Jonny Springe yttrar sig. 
 
PROPOSITION 
 
Ordföranden ställer proposition på återremissyrkandet och finner yrkandet antaget. 
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LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Ärendet återremitteras. 
 
 
§ 144 
 
Översyn av landstingets ungdomsting (Jll 493/2003) 
 
ÄRENDEBESKRIVNING 
 
Demokrati- och länsutvecklingsberedningen har av landstingsfullmäktige fått i uppdrag att 
utveckla ungdomstinget till ett regionfullmäktige för ungdomar där länets kommuner deltar. 
 
Beredningen har valt att göra en översyn av hela ungdomstinget. En arbetsgrupp i beredningen 
har utarbetat ett första delförslag. 
 
DEMOKRATI- OCH LÄNSUTVECKLINGSBEREDNINGENS FÖRSLAG 
 
Beredningen föreslår landstingsfullmäktige att anta utarbetat förslag till inriktning för landstingets 
ungdomsting. 
 
LANDSTINGSSTYRELSENS YTTRANDE 
 
Landstingsstyrelsen tillstyrker beredningens förslag. 
 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Enligt demokrati- och länsutvecklingsberedningens förslag. 
 
 
§ 145 
 
Motion från Börje Frisk (fp) m fl om att i samverkansnämnden ta upp frågan om byggande av ett 
Ronald McDonald Hus i Umeå  (Jll 96/2004)     
 
ÄRENDEBESKRIVNING 
 
Börje Frisk, Finn Cromberger och Kerstin Weimer (samtliga fp) har i en motion föreslagit att 
landstingsfullmäktige uppdrar till landstingets representanter i regionala samverkansnämnden att 
ta upp och förankra förslaget att tillsammans med övriga norrlandssting ta upp frågan om att 
etablera ett Ronald McDonald Hus i Umeå. 
 
Motionen har beretts av beredningen för vård och rehabilitering. 
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VÅRD- OCH REHABILITERINGSBEREDNINGENS FÖRSLAG 
 
Beredningen föreslår landstingsfullmäktige att avslå motionen. 
 
LANDSTINGSSTYRELSENS YTTRANDE 
 
Landstingsstyrelsen tillstyrker beredningens förslag. 
 
YRKANDE 
 
Börje Frisk (fp) och Finn Cromberger (fp) yrkar att motionen återremitteras. 
 
Nina Fållbäck-Svenson (v), Bodil Sihm (mp), Robert Uitto (s), Björn Sandal (s) och 
Owen Laws (mp) yrkar bifall till beredningens förslag. 
 
PROPOSITION 
 
Ordföranden ställer proposition på återremissyrkandet och finner yrkandet avslaget. 
 
Ordföranden ställer proposition på beredningens förslag och finner förslaget antaget. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Enligt vård- och rehabiliteringsberedningens föslag. 
 
RESERVATION 
 
Mot beslutet reserverar sig Börje Frisk, Kerstin Weimer och Finn Cromberger (samtliga fp),Bernt 
Söderman, Thomas Andersson, Inger Jonsson, Arne Eskilsson, Danuta Finke, Gunnar Geijer, 
Yngve Hamberg, Göte Norlander och Jan-Erik Eriksson (samtliga c),  Lars-Olof Eliasson och 
Margareta Persson (båda kd) samt Jan-Olof Andersson, Torbjörn Junhov, Annelie Bengtsson, 
Birgitta Fransson och Anna-Britt Bromée (samtliga m) till förmån för yrkande om återremiss. 
 
Finn Cromberger lämnar följande reservation: 
 
”Självklart skall beslutsunderlagen vid landstingsfullmäktiges sammanträden vara objektiva och 
sanna. Hur skall vi annars kunna fatta kloka beslut? Visar det sig ändå vid sammanträdet att de 
föreligger oriktigheter så skall de rättas till. 
 
Jag yrkade att detta ärende skulle återremitteras för att de osanna uppgifterna i beslutsunderlaget 
skulle ändras, så att landstingsfullmäktiges beslut skulle baseras på riktiga uppgifter.  
 
I yttrandet från beredningen för vård och rehabilitering påstås felaktigt att: ”Frågan har diskuterats i 
den regionala samverkansnämnden och övriga norrlandsting har ställt sig avvisande till detta. 
Motivet är dels den etiska aspekten med det indirekta stödet till denna variant … erbjuder”. 
Påståendet är osant då varken samverkansnämnden eller de andra norrlandstingen behandlat frågan 
då beredningen vid sitt sammanträde den 31 mars 2004 fattade sitt förslag till beslut. 
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Jag reserverar mig därför mot landstingsfullmäktiges beslut.” 
 
 
§ 146 
 
Motion från Kerstin Weimer (fp) m fl om att inrätta en sjukskrivningskommitté med uppdrag att 
skapa gemensamma riktlinjer för sjukskrivning i hela länet (Jll 989/2003)   
 
ÄRENDEBESKRIVNING 
 
Kerstin Weimer, Börje Frisk och Finn Cromberger (samtliga fp) yrkar i en motion att lands-
tinget inrättar en sjukskrivningskommitté med uppdrag att skapa gemensamma riktlinjer för 
sjukskrivning i hela länet, utbildning i försäkringsmedicin och utveckling av stödfunktioner 
för läkare i sjukskrivningsrollen. 
 
Motionen har beretts av beredningen för vård och rehabilitering i samråd med personal-
politiska delegationen. 
 
VÅRD- OCH REHABILITERINGSBEREDNINGENS FÖRSLAG 
 
Beredningen föreslår landstingsfullmäktige att motionen skall anses besvarad med hänvisning 
till utarbetat yttrande. 
 
LANDSTINGSSTYRELSEN YTTRANDE 
 
Landstingsstyrelsen tillstyrker beredningens förslag. 
 
YRKANDE 
 
Finn Cromberger (fp) yrkar bifall till motionen. 
 
Nina Fållbäck-Svenson (v) yrkar bifall till beredningens förslag. 
 
PROPOSITION 
 
Ordföranden ställer proposition på beredningens förslag och på Finn Crombergers yrkande 
och finner beredningens förslag antaget. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES  BESLUT 
 
Enligt vård- och rehabiliteringsberedningens förslag. 
 
RESERVATION 
 
Mor beslutet reserverars sig  Börje Frisk, Birgitta Cameron och Finn Cromberger (samtliga 
fp) till förmån för eget yrkande. 
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§ 147 
 
Motion från Jan-Olof Andersson (m) om översyn av landstingets regler  för sjukresor  
(Jll 1022/2003)      
 
ÄRENDEBESKRIVNING 
 
Jan-Olof Andersson föreslår i en motion att landstingsfullmäktige beslutar om en översyn av 
reglerna för sjukreseersättningen så att ersättning för barns resor till och från vårdinrättning 
utgår utifrån den faktiska resvägen.  
 
Demokrati- och länsutvecklingsberedningen har fått uppdraget att besvara motionen. 
 
DEMOKRATI- OCH LÄNSUTVECKLINGSBEREDNINGENS FÖRSLAG 
 
Beredningen föreslår landstingsfullmäktige att fullmäktige ger beredningen i uppdrag att 
göra en total översyn av landstingets regler för sjukresor. Översynen skall vara klar till 
landstingsfullmäktige i februari 2005. Motionen besvaras i samband med denna översyn. 
 
LANDSTINGSSTYRELSENS  YTTRANDE 
 
Landstingsstyrelsen tillstyrker beredningens förslag. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Enligt demokrati- och länsutvecklingsberedningens förslag. 
 
 
§ 148 
 
Valberedningen: Fyllnadsval av ledamot för tiden t o m 2006-10-31 för Maj-Lis Larsson (s) 
som avsagt sig uppdraget  
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Ledamot 
Sven-Åke Draxten (s), Hästskkovägen 15, 840 64 Kälarne 
 
Val av ersättare för samma period för Sven-Åke Draxten som valts till ledamot 
 
Jonny Springe (s), Egnahemsgatan 15, 842 31 Sveg 
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§ 149 
 
Landstingsstyrelsen: Fyllnadsval av ersättare för tiden t o m 2006-12-31 för Maj-Lis Larsson (s) 
som avsagt sig uppdraget       
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
På förslag av valberedningens utses 
 
Ersättare 
Jonny Springe (s), Egnahemsgatan 15, 842 31 Sveg 
 
 
§ 150 
 
Etisk kommitté för prioriteringar i vården: Fyllnadsval av ersättare för tiden t o m 2006-12-31 för 
Maj-Lis Larsson (s) som avsagt sig uppdraget     
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
På förslag av valberedningens utses 
 
Ersättare 
Karin Paulsson (s), Västnor 1583, 830 24 Oviken 
 
 
§ 151 
 
Norrlands Musik- och Dansteater: Fyllnadsval av ersättare för tiden t o m 2006-12-31 för Anders 
Silfverdal (kd) som avsagt sig uppdraget      
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
På förslag av valberedningens utses 
 
Ersättare 
Margareta Persson (kd), Egnahemsgatan 14, 842 31 Sveg 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


	Interpellation från Finn Cromberger (fp) om folkhälsoplanen
	Interpellation från Finn Cromberger (fp) om remisser
	Interpellation från Kerstin Weimer om landstingets korttidsvård
	Interpellation från Owen Laws (mp) om hjälp till kvinnliga missbrukare
	Fråga från Kerstin Weimer (fp) om tillgången till dövtolkar
	Fråga från Börje Frisk (fp) om samverkan över länsgränser
	Fråga från Finn Cromberger (fp) om Designcentrum i Åre
	Fråga från Finn Cromberger (fp) om ridhus vid Torsta
	Fråga från Börje Frisk (fp) om rekrytering av sjukvårdspersonal från andra länder (
	Remiss av inkomna motioner m m
	Meddelanden
	Kvalitetspris
	Landstingsstyrelsens rapport
	Beredningarnas och revisorernas dialog med fullmäktige
	Allmänhetens frågestund
	Mid Sweden Office
	Svar på interpellation från Finn Cromberger (fp) om folkhälsoplanen
	Svar på interpellation från Finn Cromberger (fp) om remisser (
	Svar på interpellation från Kerstin Weimer (fp) om landstingets korttidsvård (
	Svar på interpellation från Owen Laws (mp) om hjälp till kvinnliga missbrukare
	Svar på fråga från Kerstin Weimer (fp) om tillgången till dövtolkar
	Svar på fråga från Börje Frisk (fp) om samverkan över länsgränser (
	Svar på fråga från Finn Cromberger (fp) om Åre Designcentrum
	Svar på fråga från Finn Cromberger (fp) om ridhus vid Torsta
	Svar på fråga från Börje Frisk (fp) om rekrytering av sjukvårdspersonal från andra länder
	Delårsbokslut 2004-04-30 samt prognos 2004-12-31
	Att skifta perspektiv - inriktningsdokument för Landstingsplan 2005 - 2007
	Revidering av investeringsmodell och investeringsplan (
	Ändring av fakturakredit- och kravpolicy för Jämtlands läns landsting
	Ny policy och nytt reglemente för kortsiktig likviditetsförvaltning, finansiering och skuldförvaltning
	Inrättande av nationellt nätverkscentrum för forskning, utbildning och utveckling
	Nytt beslut avseende interkommunala ersättningar
	Uppsägning av avtal rörande finansiering av professur och forskning/forskarutbildning i omvårdnad
	Kommunalförbund för gymnasieskolan i länet ”Jämtlands gymnasieförbund” (
	Närvård i Frostviken (
	E-demokratipolicy
	Jämlikhetsplan för förtroendevalda
	Översyn av landstingets ungdomsting
	Motion från Börje Frisk (fp) m fl om att i samverkansnämnden ta upp frågan om byggande av ett
	Motion från Kerstin Weimer (fp) m fl om att inrätta en sjukskrivningskommitté med
	Motion från Jan-Olof Andersson (m) om översyn av landstingets regler för sjukresor
	Fyllnadsval



